
Framtidens 
kulturhus i Asker



Bakgrunn

I utvalgsmøte for medborgerskap 1. juni 2023 fikk kulturarenaer følgende 

bestilling:

Asker kulturhus bes formulere en fremtidsstrategi med visjoner, utvikling og 

profil for Asker kulturhus og Slemmestad MEK/Sekkefabrikken i et langsiktig 

perspektiv (f.eks. 5, 10 og 20 år). Formålet med strategien skal være å 

tydeliggjøre rollen som Askers hovedkulturarenaer har både for lokalsamfunnet 

og regionen.

Arbeidet er fotankret i Temaplan kultur.
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Allerede vedtatte prinsipper og prioriteringer:
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• Stor andel egenprogrammering

• Bevisst styring av utleie til ulike aktører

• En tydelig satsing på program for barn og unge

• Et bredt og mangfoldig program som speiler kommunens 

befolkningssammensetning

• En høy teknisk og profesjonell standard for fremføring av 

ulike kunstneriske uttrykk

• Dagens prisstruktur for utleie videreføres



Sekkefabrikken

• Åpnet i 2008

• Asker kommunes største scene for 

stående publikum når den gjenåpnes

• Bygget opp på lokalt engasjement

• Gikk fra privat AS til kommunalt eie i 2020

• Avgjørende for stedsutviklingen i 

Slemmestad
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Asker kulturhus
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• En ombygning av det gamle 

samfunnshuset fra 1982

• Nyåpning i 2004 etter utvidelse og 

ombygging

• Teatersalen ble utvidet fra 370 til 450 

sitteplasser i 2020

• Fra 2012 til 2024 har antall billetter økt 

med nesten 50 %

• Økning i gratisarrangement for barn de 

siste årene



Medvirkning

Ansatte

Virksomheter i medborgerskap

Eksterne aktører:

• Asker kulturråd

• Foreninger og samarbeidspartnere i Slemmestad

• Materialgjennomgang

– Asker kommunes innbyggerpanel 2023

– Folkemøte i Slemmestad

– Publikumsundersøkelse Asker kulturhus
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Fremtidens kulturhus

«Fremtidens kulturhus er allerede bygget»

Asker kommune

• Vekst i innbyggertall

• Forventet mer bruk av kulturtilbud

• Publikumskapasitet

• Behov for prøvesal og formidlingsarenaer

• Bygge fremtidens kulturarbeidere

• Sikre at Sekkefabrikken kan møte fremtidens

behov fra profesjonell kulturbransje og lokalt kulturliv

• De tre samfunnsflokene:

Demografi, ungt utenforskap og klima/miljø
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Gjennom store og små 

kulturøyeblikk i profesjonelle 

rammer, skal kulturhusene 

begeistre, engasjere og samle 

Askers befolkning.

Vi gjør Asker til et 

bedre sted å leve



Fremtidens kulturhus - mål

• foregangshus blant norske kulturhus.

• ledende på kulturprogram for barn og unge.

• ledende på kulturprogram i profesjonelt format.

• arenaer med gode rammer for kulturlivet i 

kommunen og regionen, gjennom samarbeid, 

kompetansedeling og tilrettelegging.

• levende og inviterende kulturhus med rom for alle.

• en attraktiv kulturarbeidsplass.
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Mål:

Kulturhusene skal være 

foregangshus blant norske 

kulturhus

Kulturhusene skal:

• Innen 2030 legge frem en mulighetsstudie for å utrede 

kapasitet og kvaliteter for kulturformidling i Asker kulturhus.

• Sørge for at Sekkefabrikken rustes opp til å bli et fullverdig 

kulturhus som kan imøtekomme fremtidens behov fra 

profesjonell kulturbransje og lokalt kulturliv.

• Være et ressurssenter i regionen for scenetekniske fag.

• Innhente og bruke kunnskap for å nå nye publikumsgrupper, 

og for å ta vare på vårt lojale publikum.

• Være en pådriver for det grønne skiftet i kulturlivet.

• Finne løsninger for samarbeid som styrker tilbudet.



Mål:

Kulturhusene skal være 

ledende på kulturprogram 

for barn og unge.

Kulturhusene skal:

• Sørge for at barn i Asker, uavhengig av bakgrunn, får 

oppleve et mangfold av kunst og kultur av høy kvalitet.

• Tilby et stort antall gratis- eller subsidierte 

arrangement, i profesjonelt format, til barn og unge.

• Finne løsninger for samarbeid internt og eksternt for å

gi et godt tilbud til barn og unge.

• Skape barnevennlige områder som oppfordrer til 

kreativitet og deltakelse.

• Gi ungdom rom for deltakelse.



Mål:

Kulturhusene skal være 

ledende på kulturprogram 

i profesjonelt format.

Kulturhusene skal:

• Ha et program som skiller seg ut i regionen.

• Satse på lokale artister og lokalt publikum.

• Være en attraktiv arena for landets ledende artister og 

produksjoner.

• Sikre Askers befolkning et nært og variert kulturtilbud av 

høy kvalitet i egen kommune.



Mål:

Kulturhusene skal være 

arenaer med gode rammer for 

kulturlivet i kommunen og

regionen, gjennom samarbeid, 

kompetansedeling og 

tilrettelegging.

Kulturhusene skal:

•

•

•

•

•



Mål:

Kulturhusene skal være 

levende og inviterende med 

rom for alle.

Kulturhusene skal:

• Være møteplasser på tvers av generasjoner, bakgrunn og 

funksjonsevne.

• Åpne husene for kulturaktører og publikum i perioder der 

det i dag ikke er aktivitet.

• Sørge for at informasjon fra husene når ut til bredden av 

Asker kommunes befolkning.

• Bidra til økt bruk av Asker og Slemmestad sentrum 

gjennom samarbeid og dialog med lokalt næringsliv.



Mål:

Kulturhusene skal være en 

attraktiv kulturarbeidsplass.

Kulturhusene skal:

• Kontinuerlig arbeide med kompetanseutvikling.

• Tilrettelegge for mangfold på og bak scenen.

• Sikre gunstige arbeidsvilkår og verdsette fagkompetanse.

• Jobbe for kontinuerlig utvikling av kulturmedarbeidere.



Tilskudd til inkludering av barn og unge
Barne- og familiedirektoratets tilskuddsordning

https://www.bufdir.no/tilskudd/inkludering-av-barn-og-unge/

9. Januar 2025 - Ungdomsrådet

https://www.bufdir.no/tilskudd/inkludering-av-barn-og-unge/


Tilskudd til inkludering av barn og unge

https://www.bufdir.no/tilskudd/inkludering-av-barn-og-unge/
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Åpen møteplass
Ungkultur utvider med 
alderstilpassede tilbud.
I Asker sentrum er det startet opp et 
eget etter-skoletid tilbud for de to 
nærliggende ungdomsskolene på 
mandager og onsdager kun for 
ungdomsskoleelever for å forsterke 
tilhørighet og trygghet rundt 
tilbudet.
På onsdag og torsdags kvelder er 
det startet et eget tilbud for 
eldre ungdommer i Asker sentrum.

På Borgen i Asker har vi gjennom 
mange års erfaring opplevd at det 
trengs ekstra godt 
inkluderingsarbeid. Ungkultur 
utvider tilbudet der vi gjør 
ungdomsklubben tilgjengelig for 7-
trinns elever fra tre forskjellige 
barneskoler gjennom skoleåret (JR-
klubben).

Kultur-, fritids- og ferieaktiviteter
Aktivitetstilbudet i søknaden 
inneholder faste, ukentlige 
aktiviteter som avdeling Ungkultur 
Asker og Asker kulturskole vil ha 
ansvar for, samt et ferietilbud som 
kommunen utvikler sammen med 
frivilligheten, for et bredt og varig 
tilbud for målgruppen.

Jobbtilbud og veiledning
JOBBSENTRALEN
Jobbsentralen er et tilbud til unge i 
Asker som ønsker hjelp til alt som 
har med jobbsøk å gjøre. De holder 
til i lokaler på Innbyggertorget i 
Asker sentrum, onsdager og torsdag 
fra 15-19, og er også tilgjengelig på 
sosiale medier som Instagram og 
Facebook. Jobbsentralen tar sikte 
på å forebygge utenforskap 
gjennom å bistå unge med å 
komme i arbeid. I 2023 var det over 
200 unge som på eget initiativ 
booket time via Instagram/mail for 
å få hjelp med jobbsøket sitt, og 
enda flere kom innom uten avtale. 
Jobbsentralen har også et 
sommerjobbprosjekt hvor de hver 
sommer tilbyr sommerjobber til 
unge. Sommeren 2023 fikk rundt 
100 unge i Asker hjelp til å skaffe 
seg sommerjobb. Jobbsentralen kan 
vise til gode resultater og får stadig 
tilbakemeldinger fra unge som har 
lykkes med jobbsøket sitt. Det er 
flere grunner til at jobb for unge er 
viktig. Jobb gir blant annet 
mestring, bedre økonomi, flere 
muligheter, viktig læring og et 
større nettverk. 

Utstyrssentral / BUA
Asker kommune drifter BUA-ordningen 
i kommunen. BUA er utstyrsordninger 
for sport- og friluftsliv, med spesielt 
fokus på barn og unge. I Asker kan 
allikevel alle innbyggere benytte BUA – 
også voksne. BUA Heggedal og 
vinteråpne BUA Vardåsen bemannes 
av unge kommunalt ansatte, mens 
BUA Hurum og sommeråpne Vollen, 
bemannes og driftes av lokale krefter. 
BUA stiller opp med utstyr og 
kompetanse på aktivitetsdager på 
skolene etter avtale, dette er tydelig 
populært og flere som har lite eller 
ingen erfaring, med eksempelvis ski, 
opplever fellesskap og mestring. BUAs 
tilstedeværelse er med på å redusere 
fravær på aktivitetsdagene. BUA-
ordningen i Asker har som mål å få 
flest mulig barn og unge ut i aktivitet, 
uavhengig av økonomi, egen, eller 
foreldres kompetanse i de ulike 
aktivitetene. 25% økning årlig de 
senere årene viser et tydelig behov. 
BUA prioriterer godt utstyr, 
vedlikehold og kompetanse hos de 
ansatte, tilgjengelighet og 
markedsføring – for å bygge 
merkevaren og gjøre BUA til et 
attraktivt tilbud.

Aktivitetsguide
Asker kommune ønsker å skape 
bedre tverrsektorielt samarbeid 
og mer helhetlig oppfølging av 
spesielt utsatte ungdommer på 
deres fritid.
Vi har ansatt 
miljø/ungdomsarbeider som er 
organisert innenfor Kultur og 
fritid, men som jobber i tett 
samarbeid med SLT-nettverk, 
oppvekst sektor, frivilligheten, 
idretten og skolene om de spesielt 
utsatte barn og ungdommer.

Ferietilbud
Kommunen sammen med 
frivillige aktører forsøker 
å koordinere et bredt 
ferietilbud for 
målgruppen, med fokus 
på friluftsliv, idrett og 
kultur i sommerferien.

Koordineringsansvaret for 
sommerferietilbudet vil 
plasseres i Feriekontoret 
Både oppvekst og 
medborgerskap 
samarbeider for å koble 
barn i målgruppen med 
de tilbudene som finnes.
800 barn fikk gratis 
ferietilbud i 2023.

Alle ferietilbud legges ut 
på Hva skjer i Asker. 
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Vedlegg 1.

1

Plassering Søkerorganisasjon Prosjektnavn 2 025 2 026 2 027 SUM 3 år Tilleggskommentarer

1 BORGEN NÆRMILJØSENTRAL

Barn og unge på KulturHagen. Ukentlig etterskoletilbud 

mat og lek 5. trinn i samarbeid med skolen. Ferietilbud  med 

kreative aktiviteter, utelek og matlaging. 6. trinns jentegruppe 

kreativt verksted. 500 000 525 000 550 000 1 575 000

Solid søknad fra kjent aktør som samarbeider med 

kommunen og utvikler gode tilbud til barn i nærmiljøet.  

Viktig supplernende tilbud for målgruppen mellom SFO 

og Ungdomsklubb, Prioirtert område dette lokalområdet 

har stor andel barn og unge i målgruppen.

2 EN AV OSS

En Av Oss Tofte Fablab. Ukentlig møteplass for unge til å 

utforske teknologi, kunst og design gjennom ulike prosjekter. 

Oppgradere teknologiutstyr. 950 000 950 000 0 1 900 000

Kjent aktør med solid søknad som utvikler populære 

tilbud for barn og unge. Positivt at tilbudet er sør i 

kommunen og en aktivitetstype  som favner en egen 

målgruppe det ikke er så mange fysiske tilbud til andre 

steder i  kommunen.

3 ASKER IDRETTSRÅD

Aktiv YNG - et kraftsenter for og med ungdom. 

Ungdomsprogram som inneholder kurs, veiledning, 

jobbforberendende aktiviteter, sommerjobb og deltidsjobb 570 000 628 000 666 000 1 864 000

Solid søknad fra kjent aktør, samarbeider tett med 

andre satsninger og aktører i kommunen . Har vist 

gode resultater med tidligere satsning og prosjektet 

retter seg spesielt mot målgruppen

4 HUMLENS HAVE AS

Feriekoloni for barn og ungdom med spesielle behov. 

Ekstra tilrettelegging for barn og unge slik at de kan delta på 

sine premisser. Feriekoloni på Risøya ved Tvedestrand, 6 

plasser for unge fra Asker. 150 000 150 000 150 000 450 000

God søknad. Viktig tilbud som suppelerer kommunens 

ferietilbud til en målgruppe som har lite tilbud fra før og 

som er i målgruppe for ordningen

5 INN PÅ TUNET NORGE SA

Ferier, etterskoletid-tilbud og gårdshelger på Røyken 

prestegård Inn på tunet gård med gårdstilbud, idretts- 

friluftsaktiviteter, vannaktiviteter, matlaging, spill og leker 1 309 309 1 348 588 1 404 048 4 061 945

God søknad. Nytt tiltak som forsterker tilbud til barn og 

unge midt i kommunen, og kommunens ferietilbud. 
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6 GUI SPORTSKLUBB

Spill & Samspill – Fellesskap i Bevegelse. Etterskoletilbud 

ukentlig, E-sportilbud og bordtennis 150 000 150 000 150 000 450 000

God søknad fra kjent aktør som utvikler gode tilud til 

barn og unge i nærmiljøet. 

7 ASKER IDRETTSRÅD

Aktivitetsguiden Pluss. Styrke fokus i et eksisterende tilbud 

og rette seg spesielt mot barn og unge med nedsatt 

funksjonsevne. En person guider og følger barn ut i en 

selvalgt idrettsaktivitet. 448 000 505 000 552 000 1 505 000

Kjent aktør som samarbeider med kommunen. Ny viktig 

målgruppe i et eksisterende tiltak som har gitt gode 

resultater med inkludering i idrettsaktivitet. 

8 SPIRE-IPT SA

Ferie og fritidsaktiviteter for barn og familier på Tømte 

gård i Lier. Gårdsaktiviteter i helger for barn og familier. 

Ferietilbud for barn i barneskole. Ukentlig stallklubb. 522 000 710 000 746 000 1 978 000

God søknad med flere ulike tilbud for barn fra Asker 

kommune. Supplerer kommunens ferietilbud på en god 

måte.

9 BRAGI FILM FESTIVAL

Bragi Film Festival. Filmfestival hvor unge selv skal vise 

frem sine filmer. 5 workshops hvor unge lærer 

manusskriving, fotografering og videoproduksjon. 320 000 320 000 320 000 960 000

Aktøren samarbeider med de internasjonale skolene, 

og det er gratis å delta. Supplerer aktivitetstilbud innen 

film, basert på 5 samlinger.

10 USTOPPELIG

Ustoppelig - Kraften til å lykkes: Et samarbeid om 

redusert utenforskap. Villmarksterapiprosjekt for unge i 

utenforskap. Tur i 9 dager. Ukentlig tilbud i Drammen 420 000 420 000 420 000 1 260 000

Aktøren har lang erfaring men er ny aktør som ikke er 

kjent for kommunen. Flere ulike tilbud men 

aktivitetstilbudene i søknaden er utenfor Asker 

kommune. 
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11 GUI SPORTSKLUBB

Gui Fritidsfond – Med støtte for alle. Fritidskasse som skal 

dekke deltakelse i aktivitet, uten krav om dokumentasjon for 

målgruppen. 100 000 100 000 100 000 300 000

God søknad fra kjent aktør, mange slike ordninger 

finnes i kommunen allerede. Solidaritetsfond og 

kommunens egen Fritidskasse er lignende tiltak

12 GÅRDSOPPLEVELSER IPT SA

Helgetilbud og ferietilbud på Jernsætervangen Gård. 

Rideleir, ferietilbud med overnatting, friluftsliv, lek og 

førstehjelpskurs m.m. 851 264 885 315 920 727 2 657 306

Aktører har gårdstilbud i Stange, tilbyr transport. Kan 

suppelere kommunes ferietilbud.

13 CARE4COMPANION AS

Nowruzgan Children Festival. Kulturelle kurs innen dans, 

musikk, maling, kreativ skriving, språkkurs, og teater me 

dfokus på persisk og iransk kultur 50 000 0 0 50 000

Aktøren ønsker å formidle persisk kultur og bidra til 

inkludering og kulturforståelse. Vurderes som et tilbud 

for en smal målgruppe. Bufdirmidler skal bira til sosiale 

arenaer hvor barn og unge uavhenig av kultur kan 

møtes gjevnlig, og her tolkes det som fokus på persisk 

kultur.

14 STRANDHEIM KRISTELIGE LEIRSTED Penger til vedlikehold Strandheim leirsted 100 000 100 000 100 000 300 000

Anses som oppgradering av et fysisk anlegg som ikke 

er tilskuddberettiget i henhold til kriteriene for 

ordningen

15 HEGGEDAL NÆRMILJØSENTRAL Heggedal skatepark 800 000 0 0 800 000

Snakerun, skaterampe. oppgradering av et fysisk 

anlegg som ikke er bemannet anses som ikke 

tilskuddberettiget i henhold til kriteriene i ordningen



Standard rom- og 
funksjonsprogram 
for skoleanlegg 

Møte i ungdomsrådet 09.01.2025 



Standard rom- og funksjonsprogram for skoleanlegg

Fotograf: Elin Eike Worren

Standardprogrammet skal angi rammene for hvordan nye skoleanlegg i Asker kommune skal utformes, og hvilke 

funksjoner skoleanlegget skal inneholde for å gi et godt tilbud til elever, ansatte og nærmiljøet

• Utgangspunkt for nye skoleprosjekter - bearbeides sammen med brukere

• Sikrer tilstrekkelig likhet på tvers av kommunens skoleprosjekter gjennom overordnede føringer og arealtall

• Legger opp til lokal tilpasning for økt måloppnåelse

• Økt areal og behov utover standarden legges frem som egen sak som tilvalg

• Alle større investeringsprosjekter skal gjennomføre en konseptfase hvor rammer, behov og mål 

gjennomgås og oppdateres, mulighetsrom utforskes, og alternative løsninger vurderes



Bakgrunn for saken

Fotograf: Elin Eike Worren

2017 vedtok «Gamle Asker»:

• Standard rom- og funksjonsprogram for skoleanlegg

• Felles funksjonskrav til formålsbygg 

• FDV og teknisk begrunnede krav

2020 – etter kommunesammenslåingen:

• Standard rom- og funksjonsprogram for barnehager ble vedtatt

• Startet revidering av standard rom- og funksjonsprogram for 

skoleanlegg. Sak i Kommunestyret 09.06.20 – Oppvekstutvalget vedtok 

å utsette saken.



Rammer og føringer

Få sentrale føringer som sier noe konkret om arealbruk, utforming og 

funksjoner i skolebygg. Opplæringsloven sier noe overordnet:

Skolane skal planleggjast, byggjast, tilretteleggjast og drivast slik at 

det blir teke omsyn til tryggleiken, helsa, trivselen og læringa til 

elevane. 

Føringer

• Helsedirektoratets veileder til helse og miljø i barnehager, skoler og 

fritidsordninger

• Arbeidsplassforskriften – norm for arealer for ansatte

• Lover: Opplæringsloven, gjeldende TEK, Lærerplanen, universell 

utforming …



Prosjektgruppe
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Effektmål



Arealkrav

• Sikre likebehandling – også med tanke på kvalitet og gjenkjennbar utforming

• Endringer fra Arealtabellen over registreres som avvik



Arealkrav

Vurdere i tillegg areal for:

• Nærmiljøanlegg

• Kultur

• Idrett



Forslag til vedtak



SPØRSMÅL?



Ungdomsarbeid i Nav Asker

9. Januar 2025



// NAV

Ungdomsgarantien

• Iverksatt 1. juli 2023

• Målgruppe: Unge mellom 16 og 30 år som trenger arbeidsrettet 
hjelp til å komme i ordinært arbeid

• Ungdomsgarantien skal sikre:

-Tett, tilpasset oppfølging så lenge det er nødvendig.

-Fast kontaktperson i Nav.

-Regelmessig oppfølging.



// NAV

Hva jobber vi med?

• Arbeidssøkere

• Arbeidsavklaringspenger

• Sykepenger

• Uføre

• Sosialhjelp

• Barn av foreldre tilknyttet Nav Asker

• Utenforskap



// NAV

Utfordringsbildet

• Mange unge står utenfor både skole og arbeidsliv. Økende 
andel mottar helserelaterte ytelser slik som AAP og Uføretrygd. 
Økning i utgifter til sosialhjelp. 

• Flere årsaker til at unge kan ha utfordringer med å komme inn i 
arbeidsmarkedet.

-Forhold hos personen selv 

-Forhold hos arbeidsgiver 

-Forhold ved systemet



// NAV

Ungt utenforskap Asker 



// NAV
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// NAV

Sosialhjelp og Aktivitetsplikt

• I likhet med andre kommuner ser vi en økning i utgifter til sosialhjelp i perioden 2021-2023. 

• I september 2024 var det registrert 408 unge sosialhjelpsmottakere mellom 18-30 år. 

• Noe lavere andel på sosialhjelp enn sammenliknbare kommuner.

• Aktivitetsplikten er knyttet til mottakere av sosialhjelp under 30 år.

• Ca. 54% av ungdommen aktivitetsplikt som vilkår i 2023. 

• Innebærer støtte til selvhjelp.

• Viktig med rask avklaring, god kartlegging og individuell oppfølging.

• Mål om å øke overgang til utdanning, arbeid. 

• Viktig med fortsatt satsing på gode tjenester for denne gruppen. 



// NAV

Tiltak og virkemidler

• Kvalifiseringsprogrammet

• Oppfølging av jobbspesialist

• Jobbkonsulenter

• Nav-kontakter i skolen

• Miljøarbeidere

• Lavterskeltiltak: Modus Jørgensløkka og Sætre

• Jobbsentralen

• Andre tiltak som arbeidsmarkedsbedrifter, avklaring og 
oppfølgingstiltak samt diverse kurs



// NAV

Hva gjør veiledere hos Nav?

• Kartlegger og utreder

• Legger plan sammen med ungdommen

• Tilbyr praktisk hjelp

• Veileder om skole, jobb, økonomi og andre tjenester og 
rettigheter

• Koordinerer

• Saksbehandler



// NAV

Tverrfaglig samarbeid for smidige overganger og 
treffsikre vurderinger

• Internt

• Fylkeskommunen, videregående skoler og OT

• Barnevern

• Velferdsforvaltningen, koordinerende enhet

• Psykisk helse- og rus

• Tjenester for personer med funksjonsnedsettelse

• DPS, FACT, leger



// NAV

Felles ansvar

• Unges sammensatte utfordringer krever koordinerte og samtidige 
tjenester fra ulike sektorer.

• Kutt i ressurser hos flere sektorer påvirker Navs arbeid i stor grad. 
Der det mangler tilbud må vi være kreative, kompensere og det 
krever godt samarbeid.

• Samhandlingsrutiner og smidige overganger både internt og 
eksternt. Definerte ansvarsområder og god informasjonsflyt. Sikre 
samtykker og medvirkning.

• Omstille oss i takt med endret behov hos ungdommen. 

• Oppfordre Asker kommune og andre arbeidsgivere til å satse på 
ungdom og mangfold.
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Møteinnkalling  
 

Utvalg Dato Sted 
Ungdomsrådet 09.01.2025 kl. 16:00 Asker rådhus 

 

Merknad 

Eventuelt forfall meldes snarest til: 
Politisk.sekretariat@asker.kommune.no. 
Varamedlemmer møter etter nærmere avtale med møtesekretær. 
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Sakskart  

Saker til behandling 

1/25 24/20145-2 Godkjenning av protokoll ungdomsrådet 21.november 2024 

2/25 24/17395-1 Framtidens kulturhus – Sekkefabrikken og Asker kulturhus 
2025-2040 

3/25 24/15592-5 Tilskudd til inkludering av barn og unge - rangering av 
søknader for 2025 

4/25 24/19232-1 Status for aktivitetsplikt for unge sosialhjelpsmottakere 

5/25 24/18736-1 Standard rom- og funksjonsprogram for skoler 

Referatsaker 

 

 

Asker,18.12.2024 
Anton Toft Dahl 
Leder i ungdomsrådet 
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Møteprotokoll 
 

Ungdomsrådet 

Dato Tid Sted 
09.01.2025 16:00 – 19:15 Asker rådhus 

 

Møtet ble ledet av Anton Toft Dahl. 

Til stede:  

Funksjon Navn Møtte for 

Leder Anton Toft Dahl  
Nestleder Isak Gregers Eriksen  
Utvalgsmedlem Elin Wie Flaig  
Utvalgsmedlem Albert Loki Einarsson  
Utvalgsmedlem Filip Haug-Brodersen  
Utvalgsmedlem Mats Augdahl Karlsen  
Utvalgsmedlem Aurora Johanne Lauvset  
Utvalgsmedlem Elias Børve Figenschou  
Utvalgsmedlem Yaya Vyas Civera  
Utvalgsmedlem Tiam Rajabzadeh  
Utvalgsmedlem Hedvig Kjeldahl  
   
Forfall:    

 

Til stede fra administrasjonen:  

Kommunedirektørens representant Hege Oshaug  

Protokollfører Johan Kvarving Vik 

 

Det var ingen merknader til innkallingen.  

Møtet ble satt med 11 medlemmer til stede. 
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Saksliste Side 

Saker til behandling 

1/25 24/20145-2 Godkjenning av protokoll ungdomsrådet 21.november 
2024 

3 

2/25 24/17395-1 Framtidens kulturhus – Sekkefabrikken og Asker 
kulturhus 2025-2040 

3 

3/25 24/15592-5 Tilskudd til inkludering av barn og unge - rangering av 
søknader for 2025 

4 

4/25 24/19232-1 Status for aktivitetsplikt for unge sosialhjelpsmottakere 8 

5/25 24/18736-1 Standard rom- og funksjonsprogram for skoler 9 

Referatsaker 
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Saker til behandling 

1/25 Godkjenning av protokoll ungdomsrådet 21.november 2024 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Ungdomsrådet 09.01.2025 1/25 
 

Leders forslag til vedtak:  

1. Protokollen fra ungdomsrådets møte 21.november 2024 godkjennes slik den 
foreligger. 

 

Behandling 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

 

Vedtak  

1. Protokollen fra ungdomsrådets møte 21.november 2024 godkjennes slik den 
foreligger. 

 

 

 

 

2/25 Framtidens kulturhus – Sekkefabrikken og Asker kulturhus 2025-2040 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Eldrerådet 09.01.2025 3/25 
2 Ungdomsrådet 09.01.2025 2/25 
3 Råd for personer med funksjonsnedsettelse 09.01.2025 3/25 
4 Utvalg for medborgerskap 16.01.2025 4/25 
 

 



 

  4/10 

Kommunedirektørens forslag til vedtak:  
 
1. Dokumentet “Framtidens kulturhus – Asker kulturhus og Sekkefabrikken 

kulturhus 2025-2040" vedtas.   
 

Behandling 

Avdelingsleder Silje Buraas innledet til saken og svarte ut spørsmål.  

Innstillingen ble enstemmig vedtatt.  

 

Innstilling  

1. Dokumentet “Framtidens kulturhus – Asker kulturhus og Sekkefabrikken 
kulturhus 2025-2040" vedtas.   

 

 

 

 

3/25 Tilskudd til inkludering av barn og unge - rangering av søknader for 2025 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Ungdomsrådet 09.01.2025 3/25 
 

Kommunedirektørens forslag til vedtak:  
 
1. Ungdomsrådet gir tilslutning til den foreslåtte rangeringen av søknadene til den 

nasjonale ordningen «Tilskudd til inkludering av barn og unge». 
 

Behandling 

Utvalgsmedlem Albert Loki Einarsson meldte seg inhabil i sak 3/25 da han er 
nestleder i organisasjonen «En av oss» som er omfattet av saken. Einarsson forlot 
sitt sete under behandlingen av inhabiliteten. Einarssons inhabilitet ble drøftet og tatt 
opp til votering. Einarsson ble vurdert inhabil mot 2 stemmer (Isak Gregers Eriksen 
og Aurora Johanne Lauvset), og forlot sitt sete i behandlingen av saken.  
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Rådgiver Marte Kvernland innledet til saken og svarte ut spørsmål.  

Isak Gregers Eriksen fremmet følgende alternative forslag til pkt. 1 i innstillingen: 

1.Ungdomsrådet gir tilslutning til den foreslåtte rangeringen av søknadene til den 
nasjonale ordningen «Tilskudd til inkludering av barn og unge» men med endringene 
i de følgende punktene.   

 

Anton Toft Dahl fremmet følgende tilleggsforslag: 

2.Ungdomsrådet ønsker å bytte plass på prioritering 3 og 7 av søknadene til den 
nasjonale ordningen «Tilskudd til inkludering av barn og unge».  

3.Ungdomsrådet ønsker å flytte Aktiv YNG til plass 5.  

 

Aurora Johanne Lauvset fremmet følgende tilleggsforslag:  

4. Asker ungdomsråd foreslår å flytte punkt 5 opp til plass 3 fordi Asker sør har lite 
tilbud for unge og aktivitet ute vil gjøre godt for barn og unge som sitter mye inne. 

5. Asker ungdomsråd foreslår å flytte punkt 2 opp til plass 1 både fordi aktiviteten 
ligger i Asker sør men også fordi det er et gjennomført prosjekt som treffer bredt. 
Tilbudet kan treffe både barn og unge, og det kan også inkludere foreldre inn i 
aktiviteten.  

 

Isak Gregers Eriksen fremmet følgende tilleggsforslag:  

6. Ungdomsrådet ønsker å bytte plass på Gui sportsklubb sitt tiltak til 7.ende plass, 
og sette Aktiv YNG på 11. plass(Gui sin nåværende plass) 

 

Isak Gregers Eriksens alternative forslag ble enstemmig vedtatt.  

Anton Toft Dahls tilleggsforslag pkt.2 ble vedtatt mot 3 stemmer (Filip Haug-
Brodersen, Aurora Johanne Lauvset og Tiam Rajabzadeh).  

Anton Toft Dahls tilleggsforslag pkt.3 ble vedtatt mot 3 stemmer (Isak Gregers 
Eriksen, Elias Børve Figenschou og Hedvig Kjeldahl).  
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Aurora Johanne Lauvsets tilleggsforslag pkt. 4 ble vedtatt mot 2 stemmer (Anton Toft 
Dahl og Hedvig Kjeldahl).  

Aurora Johanne Lauvsets tilleggsforslag pkt. 5 ble vedtatt mot 4 stemmer (Anton Toft 
Dahl, Elias Børve Figenschou, Tiam Rajabzadeh og Hedvig Kjeldahl).  

Isak Gregers Eriksens tilleggsforslag fikk 5 stemmer. Tilleggsforslaget falt med 
leders dobbeltstemme (Anton Toft Dahl, Filip Haug-Brodersen, Mats Augdahl 
Karlsen, Elias Børve Figenschou, Tiam Rajabzadeh). 

 

Det ble så votert over følgende oppdaterte prioriteringsliste:  

1.EN AV OSS - En Av Oss Tofte Fablab.  

2. BORGEN NÆRMILJØSENTRAL - Barn og unge på KulturHagen.  

3. INN PÅ TUNET NORGE SA - Ferier, etterskoletid-tilbud og gårdshelger på 
Røyken prestegård.  

4. ASKER IDRETTSRÅD - Aktivitetsguiden Pluss.  

5. ASKER IDRETTSRÅD - Aktiv YNG 

6. HUMLENS HAVE AS - Feriekoloni for barn og ungdom med spesielle behov.  

7. GUI SPORTSKLUBB - Spill & Samspill – Fellesskap i Bevegelse.  

8. SPIRE-IPT SA - Ferie og fritidsaktiviteter for barn og familier på Tømte gård i Lier.  

9. BRAGI FILM FESTIVAL - Bragi Film Festival. 

10. USTOPPELIG - Ustoppelig - Kraften til å lykkes: Et samarbeid om redusert 
utenforskap.  

11. GUI SPORTSKLUBB - Gui Fritidsfond. 

12. GÅRDSOPPLEVELSER IPT SA - Helgetilbud og ferietilbud på Jernsætervangen 
Gård.  

13. CARE4COMPANION AS - Nowruzgan Children Festival.  

14. STRANDHEIM KRISTELIGE LEIRSTED - Penger til vedlikehold Strandheim 
leirsted. 

15. HEGGEDAL NÆRMILJØSENTRAL - Heggedal skatepark. 
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Den oppdaterte prioriteringslisten ble enstemmig vedtatt.  

 

Vedtak  

1. Ungdomsrådet gir tilslutning til den foreslåtte rangeringen av søknadene til den 
nasjonale ordningen «Tilskudd til inkludering av barn og unge» men med 
endringene i de følgende punktene.   

2. Ungdomsrådet ønsker å bytte plass på prioritering 3 og 7 av søknadene til den 
nasjonale ordningen «Tilskudd til inkludering av barn og unge». 

3. Ungdomsrådet ønsker å flytte Aktiv YNG til plass 5. 
4. Asker ungdomsråd foreslår å flytte punkt 5 opp til plass 3 fordi Asker sør har lite 

tilbud for unge og aktivitet ute vil gjøre godt for barn og unge som sitter mye 
inne. 

5. Asker ungdomsråd foreslår å flytte punkt 2 opp til plass 1 både fordi aktiviteten 
ligger i Asker sør men også fordi det er et gjennomført prosjekt som treffer 
bredt. Tilbudet kan treffe både barn og unge, og det kan også inkludere foreldre 
inn i aktiviteten. 

6. Asker ungdomsråds oppdaterte prioriteringsliste:  
1.EN AV OSS - En Av Oss Tofte Fablab.  

2. BORGEN NÆRMILJØSENTRAL - Barn og unge på KulturHagen.  

3. INN PÅ TUNET NORGE SA - Ferier, etterskoletid-tilbud og gårdshelger på 
Røyken prestegård.  

4. ASKER IDRETTSRÅD - Aktivitetsguiden Pluss.  

5. ASKER IDRETTSRÅD - Aktiv YNG 

6. HUMLENS HAVE AS - Feriekoloni for barn og ungdom med spesielle behov.  

7. GUI SPORTSKLUBB - Spill & Samspill – Fellesskap i Bevegelse.  

8. SPIRE-IPT SA - Ferie og fritidsaktiviteter for barn og familier på Tømte gård i 
Lier.  

9. BRAGI FILM FESTIVAL - Bragi Film Festival. 

10. USTOPPELIG - Ustoppelig - Kraften til å lykkes: Et samarbeid om redusert 
utenforskap.  

11. GUI SPORTSKLUBB - Gui Fritidsfond. 
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12. GÅRDSOPPLEVELSER IPT SA - Helgetilbud og ferietilbud på 
Jernsætervangen Gård.  

13. CARE4COMPANION AS - Nowruzgan Children Festival.  

14. STRANDHEIM KRISTELIGE LEIRSTED - Penger til vedlikehold Strandheim 
leirsted. 

15. HEGGEDAL NÆRMILJØSENTRAL - Heggedal skatepark. 

 

 

 

 

4/25 Status for aktivitetsplikt for unge sosialhjelpsmottakere 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Ungdomsrådet 09.01.2025 4/25 
2 Utvalg for velferd 14.01.2025 3/25 
 

Kommunedirektørens forslag til vedtak:  
 
1. Sak om status for aktivitetsplikt for unge sosialhjelpsmottakere tas til 

orientering. 

 
 

Behandling 

Rådgiver Ingrid J. Blichfeldt samt Ida W. Gaustadsæther og Dag Frigstad Holmen fra 
NAV innledet til saken og svarte ut spørsmål.  

Innstillingen ble enstemmig vedtatt.  

 

Innstilling 
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1. Sak om status for aktivitetsplikt for unge sosialhjelpsmottakere tas til 
orientering. 

 

 

 

 

5/25 Standard rom- og funksjonsprogram for skoler 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Ungdomsrådet 09.01.2025 5/25 
2 Utvalg for oppvekst 14.01.2025 4/25 
3 Utvalg for medborgerskap 16.01.2025 2/25 
4 Utvalg for samfunnstjenester 16.01.2025 3/25 
5 Formannskapet 21.01.2025  
6 Kommunestyret 28.01.2025  
 

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
 
1. Forslag til standard rom- og funksjonsprogram for nye skoleanlegg vedtas slik 

det foreligger og benyttes som underlag for fremtidige skoleprosjekter. 

2. Kommunedirektøren gis fullmakt til å oppdatere standardprogrammet med 
endrede rammebetingelser, erfaringer og ny kunnskap, slik at programmet er et 
levende dokument. 
 

 
Behandling 

Rådgiver Gunnhild Goffeng innledet til saken og svarte ut spørsmål.  

Innstillingen ble enstemmig vedtatt.  

 

Innstilling  

1. Forslag til standard rom- og funksjonsprogram for nye skoleanlegg vedtas slik 
det foreligger og benyttes som underlag for fremtidige skoleprosjekter. 
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2. Kommunedirektøren gis fullmakt til å oppdatere standardprogrammet med 
endrede rammebetingelser, erfaringer og ny kunnskap, slik at programmet er et 
levende dokument. 
 

 
 

 

 

Referatsaker 

1. Ungdomsrådet vedtok enstemmig følgende oversendelse, uten 
realitetsbehandling:   

Ungdomsrådet ber om at Asker kommune tar et initiativ overfor Akershus 
fylkeskommune med sikte på å kunne bidra til fellesarrangementer i 
russetiden, og spesielt bidra med et tilskudd til alle skolene for gjennomføring 
av en felles avslutningsmarkering som kan være med å dekke leie av lokaler, 
mat og kostnader til praktisk gjennomføring som fører til at inngangsbilletten 
for deltakelse blir høy og ekskluderer noen fra å kunne delta. 

2. Hege Oshaug informerte om at Asker kommunes høringssvar til 
skjermtidsutvalget kommer som sak på neste møte, men at en presentasjon 
av saken vil bli gitt i oppvekstutvalget 14.januar og distribuert til 
ungdomsrådet.   

3. Ungdomsrådet diskuterte og ble enige om retningslinjer for bruk av tøy med 
designelementer knyttet til ungdomsrådet 
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Saksframlegg 
 

Arkivsak Saksbehandler 
24/20145-2 Johan Kvarving Vik 

 

Behandles av Møtedato 
Ungdomsrådet 09.01.2025 
 

Godkjenning av protokoll ungdomsrådet 21.november 2024 

Leders forslag til vedtak: 
 

1. Protokollen fra ungdomsrådets møte 21.november 2024 godkjennes slik den 
foreligger. 

 

 

1. Sammendrag og konklusjon 
Utkast til protokoll fra ungdomsrådets møte 21.novmeber 2024 følger vedlagt. 
 
 

 

Anton Toft Dahl 
leder i ungdomsrådet 

Dokumentet er elektronisk godkjent. 

 

 

Vedlegg:  

Protokoll ungdomsrådet 24.11.2024 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/20145 Johan Kvarving Vik 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Ungdomsrådet 09.01.2025 1/25 
  

Godkjenning av protokoll ungdomsrådet 21.november 2024 

Ungdomsrådet har behandlet saken i møte 09.01.2025 sak 1/25 

Behandling 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

 

Vedtak  

1. Protokollen fra ungdomsrådets møte 21.november 2024 godkjennes slik den 
foreligger. 
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Saksframlegg 
 

Arkivsak Saksbehandler 
24/17395-1 Silje Buraas 

 

Behandles av Møtedato 
Eldrerådet  09.01.2025 
Ungdomsrådet 09.01.2025 
Råd for personer med funksjonsnedsettelse 09.01.2025 
Utvalg for medborgerskap 16.01.2025 
 

Framtidens kulturhus – Sekkefabrikken og Asker kulturhus 
2025-2040  

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
 
1. Dokumentet “Framtidens kulturhus – Asker kulturhus og Sekkefabrikken 

kulturhus 2025-2040" vedtas.   
 

1. Sammendrag av dokumentet 
Avdeling kulturarenaer i virksomhet Kulturliv drifter Asker kulturhus, 
Slemmestad MEK/Sekkefabrikken kulturhus og Venskaben. Dokumentet er 
derfor avgrenset til å omhandle disse lokalene. Kulturhusene har hatt en positiv 
utvikling etter pandemien, med økende antall arrangement og publikumstall. 
Kommunens ulike visningsarenaer dekker ulike behov og gir aktører, utøvere 
og befolkningen et godt og variert tilbud. Enkelte av lokalene har noen 
utfordringer knyttet til publikumskapasitet, tilgang til saler til fremføring og øving, 
og lite tilrettelagte scener for teater, kor og danseproduksjoner. Det planlegges 
store investeringer i Sekkefabrikken skal oppgraderes til å bli et 
kulturknutepunkt i Slemmestad og omegn.   
 
Flere norske og utenlandske kulturorganisasjoner har satt søkelyset på 
viktigheten av å ta vare på det man har, og bygge videre på dette. Rent 
strukturelt handler det om bygningsmassen som allerede finnes, og hvordan 
denne kan utnyttes til å møte framtidens behov. Dette vil ha betydning for både 
miljø, økonomi og kulturhusene som samfunnslim.  
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Husene skal fortsette å være åpne og inkluderende. De skal formidle kultur av 
høy kvalitet i profesjonelle rammer, fremme kulturens egenart og gi publikum en 
opplevelse de kan ta med seg ut i hverdagen. Gjennom bred medvirkning er det 
kommet frem til seks mål for husene, med tilhørende delmål, og visjonen:  
 
Vi skal gjøre Asker til et bedre sted å leve.   
 
Gjennom store og små kulturøyeblikk skal vi begeistre, engasjere og samle 
befolkningen.  
 
Framtidens kulturhus i Asker skal være:  
 

• foregangshus blant norske kulturhus.  
• ledende på kulturprogram for barn og unge.  
• ledende på kulturprogram i profesjonelt format.  
• arenaer med gode rammer for kulturlivet i kommunen og regionen, 

gjennom samarbeid, kompetansedeling og tilrettelegging.   
• levende og inviterende kulturhus med rom for alle.   
• en attraktiv kulturarbeidsplass.  

 
 

2. Bakgrunn for saken 
I Temaplan kultur finnes strategien: «Utvikle en helhetlig profil for Asker kultur-
hus og nye kulturarenaer» under innsatsområdet Helhetlig stedsutvikling, 
arenaer og møteplasser. På bakgrunn av dette ble det 1. juni 2023 vedtatt 
prinsipper og prioriteringer for Asker kulturhus og Slemmestad 
MEK/Sekkefabrikken. 
 
Et ønske om tydeligere mandat og prioritering for kulturhusene i Asker førte til 
en politisk beslutning om å utvikle en fremtidsstrategi for disse kulturhusene. I 
samme utvalgsmøte fikk derfor kulturarenaer bestilling om å formulere en 
strategi med visjoner og utvikling for Asker kulturhus og Sekkefabrikken i et 
langsiktig perspektiv.  
 
 
3. Saksopplysninger 
Forutsetninger for saken  
Sekkefabrikken kulturhus skal oppgraderes til å bli et kulturknutepunkt i Slemmestad 
og omegn. Asker kulturhus viser en sterkt positiv utvikling når det kommer til 
publikum og antall arrangement, men møter i økende grad på utfordringer knyttet til å 
ha dekning for alle som ville inn i kulturhuset. Det er viktig å belyse både dagens 
situasjon, samtidig som man vurderer hvordan situasjonen vil være fremover.   
 
Husenes formål er definert i Temaplan kultur. Der står det også at kulturen skal 
“styrke livskvalitet gjennom fokus på et mangfold av opplevelser og kulturaktiviteter, 
med vekt på det frivillige kulturlivet, et av mangfold av kulturtilbud, gode rammer for 
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det profesjonelle kulturlivet og egnede kulturarenaer både sentralt og 
lokalt.”  Dokumentet understøtter dette arbeidet.   
 
Kulturloven sier at kommunene skal “fremja profesjonalitet og kvalitet i kulturtilbodet 
og leggja til rette for deltaking i kulturaktivitetar”. Kulturhusene oppfyller langt på vei 
lovkravet på vegne av Asker kommune, og skal fortsette å gjøre det også i 
fremtiden. En grundigere gjennomgang av overordnede bestemmelser ligger 
vedlagt.  
 
Om avdeling kulturarenaer  
Avdelingen kulturarenaer har pr. januar 2025, 26 faste ansatte, en lærling og en 
praktikant, fordelt på 20,5 antall årsverk. I tillegg benytter avdelingen seg av 
frilansere og ekstrahjelper. Kulturhusene har til sammen over 400 arrangement i 
2024, både subsidierte og billetterte.  
 
Avgrensinger  
Dette dokumentet tar for seg arenaene og ressursene som ligger under avdeling 
kulturarenaer: salene i Asker kulturhus, utescenen i Asker sentrum, Venskaben og 
Slemmestad MEK/Sekkefabrikken kulturhus.   
Andre relevante arenaer der avdelingen har vært rådgivende og utførende på teknikk 
og programmering, men som ikke er inkludert i dokumentet: Varner arena, 
innbyggertorgene, saler og formidlingsrom i askerskolene og idrettsbygg. En 
oppdatering av kulturarenaplanen er ønsket, men er enn så lenge satt på vent 
grunnet ressurser i virksomhet kulturliv.   
 
Økonomi  
Kulturarenaer har i budsjett for 2024 en egeninntjening på 44%. Egeninntjeningen 
hentes inn primært gjennom billettsalg, utleie av lokaler og noe kafésalg, og dekker i 
stor grad driftsutgiftene. Inntjeningen er variabel, og i knyttet til betalingsevne hos 
publikum og leietakere. Avdelingen forholder seg til omstillingstiltak slik de vedtas.  
 
Medvirkning  
Fra start har det vært holdt interne workshops for de ansatte, og gjort observasjoner 
under kurs og fellesmøter internt. I tillegg er det gjennomført møter med en 
ansattgruppe i kulturarenaer. Det har vært gjennomgang av relevante innspills 
prosesser og publikumsundersøkelser. Dokumentet har gått ut til samtlige 
medlemmer av Asker kulturråd, og vært diskutert med relevante virksomheter i 
tjenesteområdet medborgerskap. Detaljert oversikt over medvirkning ligger vedlagt.  
 
 
4. Kommunedirektørens vurdering 
Asker kommune står i en krevende økonomisk tid, og kommunen er midt i 
omstilling.  Likevel må kulturhusene være fremtidsrettet og sørge for å være rustet til 
å møtet framtidens behov. Forskning viser at kultur er både forebyggende og 
helsefremmede. I tillegg kan godt rustede kulturarenaer være med på å gjøre Asker 
til et attraktivt sted å flytte til. 
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Dokumentet må brukes til å finne en balanse mellom den nye økonomiske 
virkeligheten, og behovet og etterspørselen fra kulturaktører og publikum. 
Dokumentet forplikter ikke kommunen økonomisk, og eventuelle tiltak som krever 
ekstra midler må legges frem til politisk behandling. Dokumentet fremmes for å vedta 
klare styringsmål for kulturhusenes drifts- og utviklingspotensialer.   

Det forventes en økning i Askers befolkning, spesielt blant de som er over 67 år. 
Dette er en sammensatt gruppe, med både arbeidsføre og -uføre, hjemmeboende og 
personer på institusjon, personer med og uten familie eller nettverk, og ulik 
kjøpekraft. Asker skal også være attraktiv for barnefamilier og disse har egne behov i 
møte med kulturlivet. Det er stor sosioøkonomisk forskjell blant Askers innbyggere, 
og kulturhusene vil ta sin del av ansvaret for at Askers innbyggere skal kunne 
oppleve kultur av høy kvalitet hele livet. Det legger krav til fysisk tilgjengelighet og 
bred programmering i våre bygg.  

Kultursektoren har lave utslipp sammenlignet med andre sektorer, men også 
forbedringspotensiale. Det ligger et ansvar for å tenke miljø i programmering, utleie, 
turnevirksomhet, innkjøp og i utvikling av kulturbygg. For det sistnevnte er 
avdelingen i stor grad avhengig av virksomhet eiendom og Avantor. Derfor er ikke 
bærekraft tatt inn som et eget mål, men skal gjennomsyre alle målene.  

 
5. Konklusjon 
Dokumentet skal være et styringsverktøy for kulturhusenes utvikling i årene 
fremover. Det vektlegger utnyttelse og oppgradering av eksisterende bygg, som 
bidrar til bærekraft og økonomisk forsvarlighet. Det sikrer også forankring blant 
ansatte, ledelse og politikere, med regelmessig oppdatering for å møte endrede 
behov.   
 
Dokumentet tar hensyn til bærekraftsmålene og de tre samfunnsflokene definert for 
Asker kommune. Selv om dokumentet ikke innebærer direkte økonomiske 
forpliktelser, legger det et viktig grunnlag for videre politiske vurderinger og 
prioriteringer. Ved å balansere behov, etterspørsel og bærekraft, kan Asker sikre at 
kulturarenaene forblir viktige ressurser for hele kommunens befolkning, nå og i 
fremtiden. Dokumentet kan derfor vedtas slik det legges frem.  
 
 
Lars Bjerke 
kommunedirektør 

Dokumentet er elektronisk godkjent. 

 
Vedlegg: 
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Framtidens kulturhus i Asker 
Brukermedvirkning 
Overordnede bestemmelser 
Innspillsmatrise 
Høringsuttalelse Asker kulturhus - Strategi for fremtidens kulturhus 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/17395 Silje Buraas 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Eldrerådet 09.01.2025 3/25 
2 Ungdomsrådet 09.01.2025 2/25 
3 Råd for personer med 
funksjonsnedsettelse 

09.01.2025 3/25 

4 Utvalg for medborgerskap 16.01.2025 4/25 
  

Framtidens kulturhus – Sekkefabrikken og Asker kulturhus 
2025-2040 

Eldrerådet har behandlet saken i møte 09.01.2025 sak 3/25 

Behandling 

Rådgiver Silje Buraas innledet til saken og svarte ut spørsmål (presentasjon).  

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

Innstilling 

1. Dokumentet “Framtidens kulturhus – Asker kulturhus og Sekkefabrikken 
kulturhus 2025-2040" vedtas. 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/17395 Silje Buraas 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Eldrerådet 09.01.2025 3/25 
2 Ungdomsrådet 09.01.2025 2/25 
3 Råd for personer med 
funksjonsnedsettelse 

09.01.2025 3/25 

4 Utvalg for medborgerskap 16.01.2025 4/25 
  

Framtidens kulturhus – Sekkefabrikken og Asker kulturhus 
2025-2040 

Råd for personer med funksjonsnedsettelse har behandlet saken i møte 09.01.2025 
sak 3/25 

Behandling 

Avdelingsleder kulturarenaer Silje Buraas orienterte om Sekkefabrikken og Asker 
kulturhus 2025 – 2040. Kultursjef Jan Erik Lindøe var også til stede og svarte på 
spørsmål. 

Leder Kay Arne Sørensen fremmet følgende forslag til tillegg: 

Fremtidens kulturhus i Asker skal være åpne og inkluderende møteplasser for alle 
uavhengig av funksjonsnivå. Det skal være høyt fokus på tilgjengelighet og universell 
utforming. Tekniske hjelpemidler skal være lett tilgjengelig. 

Innstillingen, med Sørensens forslag til tillegg, ble enstemmig vedtatt. 

Innstilling 

1. Dokumentet “Framtidens kulturhus – Asker kulturhus og Sekkefabrikken 
kulturhus 2025-2040" vedtas.   
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Fremtidens kulturhus i Asker skal være åpne og inkluderende møteplasser for 
alle uavhengig av funksjonsnivå. Det skal være høyt fokus på tilgjengelighet og 
universell utforming. Tekniske hjelpemidler skal være lett tilgjengelig. 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/17395 Silje Buraas 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Eldrerådet 09.01.2025 3/25 
2 Ungdomsrådet 09.01.2025 2/25 
3 Råd for personer med 
funksjonsnedsettelse 

09.01.2025 3/25 

4 Utvalg for medborgerskap 16.01.2025 4/25 
  

Framtidens kulturhus – Sekkefabrikken og Asker kulturhus 
2025-2040 

Ungdomsrådet har behandlet saken i møte 09.01.2025 sak 2/25 

Behandling 

Avdelingsleder Silje Buraas innledet til saken og svarte ut spørsmål.  

Innstillingen ble enstemmig vedtatt.  

 

Innstilling  

1. Dokumentet “Framtidens kulturhus – Asker kulturhus og Sekkefabrikken 
kulturhus 2025-2040" vedtas.   
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/17395 Silje Buraas 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Eldrerådet 09.01.2025 3/25 
2 Ungdomsrådet 09.01.2025 2/25 
3 Råd for personer med 
funksjonsnedsettelse 

09.01.2025 3/25 

4 Utvalg for medborgerskap 16.01.2025 4/25 
  

Framtidens kulturhus – Sekkefabrikken og Asker kulturhus 
2025-2040 

Utvalg for medborgerskap har behandlet saken i møte 16.01.2025 sak 4/25 

Behandling 

Leder Bente Stein Mathisen (H) innledet kort til saken. 

Avdelingsleder Kulturarenaer Silje Buraas orienterte og svarte på spørsmål 
(presentasjon). 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak  

1. Dokumentet “Framtidens kulturhus – Asker kulturhus og Sekkefabrikken 
kulturhus 2025-2040" vedtas.   
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Saksframlegg 
 

Arkivsak Saksbehandler 
24/15592-5 Marte Kvernland 

 

Behandles av Møtedato 
Ungdomsrådet 09.01.2025 
 

Tilskudd til inkludering av barn og unge - rangering av 
søknader for 2025 

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
 
1. Ungdomsrådet gir tilslutning til den foreslåtte rangeringen av søknadene til den 

nasjonale ordningen «Tilskudd til inkludering av barn og unge». 
 

1. Sammendrag 
Også i statsbudsjettet for 2025 er det satt av øremerkede midler til den 
nasjonale ordningen «Tilskudd til inkludering av barn og unge». Ordningen er 
regulert i egen forskrift. Både offentlige instanser, private aktører og frivillige 
organisasjoner kan søke om tilskudd til prosjekter under ulike aktivitetstyper 
med tilhørende kriterier. 
 
Denne saken gjelder rangering av søknader fra private aktører og frivillige 
organisasjoner i Asker. Det har kommet inn 15 søknader innen søknadsfristen 
1. november. 
 
En tverrfaglig arbeidsgruppe bestående av rådgivere fra Ungkultur, Idrett og 
friluftsliv, Medborgerskap, SLT-koordinator, NAV, Portefølje ungt utenforskap og 
Utredning har stått for rangeringen. Det er prioritert søknader som har varige 
faste tilbud som supplerer kommunens tilbud i ulike geografiske områder.  
 
Kommunedirektøren anbefaler Ungdomsrådet å slutte seg til den rangeringen 
av søknadene som følger saken som vedlegg. 
 
Fristen for å legge inn søknadene i Bufdirs søknadsportal er 11. januar 2025. 
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2. Bakgrunn for saken 
Den nasjonale ordningen «Tilskudd til inkludering av barn og unge» var ny i 
2022. Ordningen administreres av barne-, ungdoms- og familiedirektoratet 
(Bufdir), og er regulert i egen forskrift: 
Forskrift om tilskudd til inkludering av barn og unge - Lovdata 
 
I statsbudsjettet for 2025 er det foreslått bevilget 758,3 millioner til 
tilskuddsordningen. Omtrent 250 millioner kroner går til flerårige prosjekter som 
fikk innvilget tilskudd i 2023 og/eller 2024. Tilgjengelige midler for søknader for 
2025 er derfor på omtrent 508,3 millioner kroner. 
 
Målet med tilskuddsordningen er å legge til rette for at alle barn og unge skal ha 
muligheter til mestring og samfunnsdeltakelse. Ordningen skal bidra til utvikling 
av åpne møteplasser, deltakelse på ferie- og fritidsaktiviteter og fullføring av 
utdanningsløp. Målgruppen er barn og unge i alderen 0 tom. 24 år som av ulike 
grunner står i fare for å havne i utenforskap.  
 
Utenforskap handler om å stå utenfor ulike arenaer eller fellesskap i 
samfunnet.   
Risikofaktorer for utenforskap kan være:  
 

• Å vokse opp i familier med lavinntekt   
• Manglende sosialt nettverk   
• Manglende tilknytning til skole / arbeid    
• Manglende deltakelse i fritidsaktiviteter   
• Risikofaktorer kan være overlappende eller forsterke hverandre 

 
Både offentlige instanser, private aktører og frivillige organisasjoner kan søke 
om tilskudd til prosjekter under tolv ulike aktivitetstyper med tilhørende kriterier, 
jf. forskriftens kap. 4. For at en søknad skal bli behandlet av Bufdir, må den 
knyttes til en kommune som har meldt seg på ordningen (såkalt deltakende 
kommune). En deltakende kommune må oppfylle og dokumentere følgende 
krav: 
 

a) kommunen ivaretar knutepunktsfunksjonen 
b) kommunen forplikter seg til å rangere søknader fra andre aktører 
c) kommunen skal kunngjøre tilskuddsordningen lokalt, og 
d) kommunen har en kontaktperson for tilskuddsordningen 

  
Kravene til deltakende kommune er beskrevet utfyllende i forskriftens kap. 2 og i 
veileder-til-kontaktperson-i-kommunen-2024.pdf 

Asker kommune orienterte om ordningen på kommunens sosiale medier og 
nettsiden med oversikt tilskuddsordninger. 

https://lovdata.no/dokument/SF/forskrift/2021-11-23-3261
https://cms.bufdir.no/siteassets/tilskudd/inkludering-av-barn-og-unge/veileder-til-kontaktperson-i-kommunen-2024.pdf
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3. Saksopplysninger 
Det er Bufdir som vurderer om innkomne søknader oppfyller kriteriene for de 
ulike aktivitetstypene, og justerer eventuelt størrelsen på tilskudd til den enkelte 
søker. Dette gjelder blant annet kravet til egenfinansiering. Direktoratet tar 
hensyn til antall barn og unge i kommunene og indikatorer for omfang av 
utenforskap, fordeling geografisk, mellom aktivitetstypene og mellom offentlige 
instanser og andre aktører. Videre vurderes kvaliteten og forventet 
måloppnåelse som ses opp mot søknadsbeløp. Kommunens rangering tillegges 
vekt. Spesielt sårbare grupper kan gis prioritet. 
 
I Asker fikk følgende prosjekter tilskudd i 2024: 
https://cms.bufdir.no//siteassets/tilskudd/inkludering-av-barn-og-
unge/tildelinger/tildelinger-2024-etter-tidligere-vedtak.pdf 
 
I Asker er det for 2025 kommet 15 søknader fra private aktører og frivillige 
organisasjoner. Kommunen skal i tråd med forskriften rangere disse 
søknadene. Utfyllende kommentarer og beskrivelse finnes i vedlegg 1. til saken. 
 
Det er prioritert søknader som har varige faste tilbud som supplerer 
kommunens tilbud i ulike geografiske områder. 
 
Kriterier for vurdering av prioritet: 
 

• Søknader som er spisset mot målgruppen: barn og unge som er, eller 
står i fare for utenforskap 

• Prioritert faste / ukentlige aktiviteter fremfor ferietilbud 
• Vurdert sammenheng mellom tiltakene fra eksterne søkere og 

kommunale aktører/tilbud (knutepunktfunksjon) 
• Andre kriterier: varige aktiviteter, geografisk spredning av tilbud, antall 

deltakere, kvalitet ved søknaden og en helhetsvurdering av tilbudene 
 
Rangeringen:  
 
Prioritet Søkerorganisasjon Prosjektnavn 

1 BORGEN 
NÆRMILJØSENTRAL 

Barn og unge på 
KulturHagen- etterskoletilbud 
5-7. trinn og ferietilbud 

2 EN AV OSS En Av Oss – FABLAB, 
teknologi og gaming 
møteplass 

3 ASKER IDRETTSRÅD Aktiv YNG - et kraftsenter for 
og med ungdom 

4 HUMLENS HAVE AS Feriekoloni for barn og 
ungdom med spesielle behov 

https://cms.bufdir.no//siteassets/tilskudd/inkludering-av-barn-og-unge/tildelinger/tildelinger-2024-etter-tidligere-vedtak.pdf
https://cms.bufdir.no//siteassets/tilskudd/inkludering-av-barn-og-unge/tildelinger/tildelinger-2024-etter-tidligere-vedtak.pdf
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5 INN PÅ TUNET 
NORGE SA 

Ferier, etterskoletid-tilbud og 
gårdshelger på Røyken 
prestegård Inn på tunet gård 

6 GUI SPORTSKLUBB Spill & Samspill – Fellesskap i 
Bevegelse, møteplass 

7 ASKER IDRETTSRÅD Aktivitetsguiden Pluss, for 
barn og unge med spesielle 
behov, guiding inn i 
idrettsaktiviet 

8 SPIRE-IPT SA Ferie og fritidsaktiviteter for 
barn og familier på Tømte 
gård i Lier - IPT 

9 BRAGI FILM FESTIVAL Bragi Film Festival, film som 
metode i kreative verksteder 
for barn  

10 USTOPPELIG Ustoppelig - Kraften til å 
lykkes: Et samarbeid om 
redusert utenforskap 

11 GUI SPORTSKLUBB Gui Fritidsfond – Med støtte 
for alle 

12 GÅRDSOPPLEVELSER 
IPT SA 

Helgetilbud og ferietilbud på 
Jernsætervangen Gård 

13 CARE4COMPANION 
AS 

Nowruzgan Children Festival 

14 STRANDHEIM 
KRISTELIGE 
LEIRSTED 

Penger til vedlikehold 
Strandheim leirsted (ikke 
tilskuddsberettiget ihht. 
Ordningen, 

15 HEGGEDAL 
NÆRMILJØSENTRAL 

Heggedal skatepark. Ikke 
tilskuddsberettiget ihht. 
Ordningen. 

 
I tillegg til statlige tilskuddsordninger støtter også kommunen frivillighetens 
innsats, gjennom ulike kommunale tilskuddsordninger. Oversikt finnes her: 
https://www.asker.kommune.no/frivillighet-og-
innbyggersamarbeid/tilskuddsordninger/ 
 
Kommunen sendte en ny treårig søknad til ordningen 1. november 2024. Det 
forventes svar på denne i mai 2025. 
 
 
4. Kommunedirektørens vurdering 
Kommunedirektøren mener det er viktig å skape gode muligheter for barn og unge til 
å utfolde seg og leve gode liv, blant annet gjennom å styrke mulighetene for 
deltakelse i fritidsaktiviteter uavhengig av foreldrenes inntekt. Frivillige og ideelle 
aktører spiller en viktig rolle i barn og unges liv, og bidrar med et mangfold av 

https://www.asker.kommune.no/frivillighet-og-innbyggersamarbeid/tilskuddsordninger/
https://www.asker.kommune.no/frivillighet-og-innbyggersamarbeid/tilskuddsordninger/
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arenaer for fellesskap, vekst og utvikling. Samfunnsfloken ungt utenforskap er høyt 
på agendaen i kommunen. Det er derfor særlig viktig med tiltak som styrker 
inkludering av barn og unge, uansett bakgrunn. Den nasjonale ordningen «Tilskudd 
til inkludering av barn og unge» utgjør et viktig bidrag til lokale prosjekter i Asker. 
 
De innkomne søknadene viser at det er både innsatsvilje og engasjement fra private, 
frivillige og ideelle aktører i Askersamfunnet. Samtidig overstiger antallet søknader 
og tilskuddsbeløp det Asker kan forvente å bli tildelt over den statelige 
tilskuddsordningen. Det er derfor viktig å rangere søknadene. Innkomne søknader er 
vurdert av en tverrfaglig gruppe bestående av SLT-koordinator, Ungkultur, Idrett og 
friluftsliv, SLT-koordinator, NAV, Portefølje ungt utenforskap, Utredning, 
Medborgerskap og Nav.  
 
 
5. Konklusjon 
Kommunedirektøren anbefaler Ungdomsrådet å slutte seg til den foreslåtte 
rangeringen av søknadene til den nasjonale ordningen «Tilskudd til inkludering av 
barn og unge». 
 

Lars Bjerke 
kommunedirektør 

Dokumentet er elektronisk godkjent. 

 
Vedlegg:  

Utfyllende kommentarer  
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/15592 Marte Kvernland 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Ungdomsrådet 09.01.2025 3/25 
  

Tilskudd til inkludering av barn og unge - rangering av 
søknader for 2025 

Ungdomsrådet har behandlet saken i møte 09.01.2025 sak 3/25 

Behandling 

Utvalgsmedlem Albert Loki Einarsson meldte seg inhabil i sak 3/25 da han er 
nestleder i organisasjonen «En av oss» som er omfattet av saken. Einarsson forlot 
sitt sete under behandlingen av inhabiliteten. Einarssons inhabilitet ble drøftet og tatt 
opp til votering. Einarsson ble vurdert inhabil mot 2 stemmer (Isak Gregers Eriksen 
og Aurora Johanne Lauvset), og forlot sitt sete i behandlingen av saken.  

Rådgiver Marte Kvernland innledet til saken og svarte ut spørsmål.  

Isak Gregers Eriksen fremmet følgende alternative forslag til pkt. 1 i innstillingen: 

1.Ungdomsrådet gir tilslutning til den foreslåtte rangeringen av søknadene til den 
nasjonale ordningen «Tilskudd til inkludering av barn og unge» men med endringene 
i de følgende punktene.   

 

Anton Toft Dahl fremmet følgende tilleggsforslag: 

2.Ungdomsrådet ønsker å bytte plass på prioritering 3 og 7 av søknadene til den 
nasjonale ordningen «Tilskudd til inkludering av barn og unge».  

3.Ungdomsrådet ønsker å flytte Aktiv YNG til plass 5.  
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Aurora Johanne Lauvset fremmet følgende tilleggsforslag:  

4. Asker ungdomsråd foreslår å flytte punkt 5 opp til plass 3 fordi Asker sør har lite 
tilbud for unge og aktivitet ute vil gjøre godt for barn og unge som sitter mye inne. 

5. Asker ungdomsråd foreslår å flytte punkt 2 opp til plass 1 både fordi aktiviteten 
ligger i Asker sør men også fordi det er et gjennomført prosjekt som treffer bredt. 
Tilbudet kan treffe både barn og unge, og det kan også inkludere foreldre inn i 
aktiviteten.  

 

Isak Gregers Eriksen fremmet følgende tilleggsforslag:  

6. Ungdomsrådet ønsker å bytte plass på Gui sportsklubb sitt tiltak til 7.ende plass, 
og sette Aktiv YNG på 11. plass(Gui sin nåværende plass) 

 

Isak Gregers Eriksens alternative forslag ble enstemmig vedtatt.  

Anton Toft Dahls tilleggsforslag pkt.2 ble vedtatt mot 3 stemmer (Filip Haug-
Brodersen, Aurora Johanne Lauvset og Tiam Rajabzadeh).  

Anton Toft Dahls tilleggsforslag pkt.3 ble vedtatt mot 3 stemmer (Isak Gregers 
Eriksen, Elias Børve Figenschou og Hedvig Kjeldahl).  

Aurora Johanne Lauvsets tilleggsforslag pkt. 4 ble vedtatt mot 2 stemmer (Anton Toft 
Dahl og Hedvig Kjeldahl).  

Aurora Johanne Lauvsets tilleggsforslag pkt. 5 ble vedtatt mot 4 stemmer (Anton Toft 
Dahl, Elias Børve Figenschou, Tiam Rajabzadeh og Hedvig Kjeldahl).  

Isak Gregers Eriksens tilleggsforslag fikk 5 stemmer. Tilleggsforslaget falt med 
leders dobbeltstemme (Anton Toft Dahl, Filip Haug-Brodersen, Mats Augdahl 
Karlsen, Elias Børve Figenschou, Tiam Rajabzadeh). 

 

Det ble så votert over følgende oppdaterte prioriteringsliste:  

1.EN AV OSS - En Av Oss Tofte Fablab.  

2. BORGEN NÆRMILJØSENTRAL - Barn og unge på KulturHagen.  
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3. INN PÅ TUNET NORGE SA - Ferier, etterskoletid-tilbud og gårdshelger på 
Røyken prestegård.  

4. ASKER IDRETTSRÅD - Aktivitetsguiden Pluss.  

5. ASKER IDRETTSRÅD - Aktiv YNG 

6. HUMLENS HAVE AS - Feriekoloni for barn og ungdom med spesielle behov.  

7. GUI SPORTSKLUBB - Spill & Samspill – Fellesskap i Bevegelse.  

8. SPIRE-IPT SA - Ferie og fritidsaktiviteter for barn og familier på Tømte gård i Lier.  

9. BRAGI FILM FESTIVAL - Bragi Film Festival. 

10. USTOPPELIG - Ustoppelig - Kraften til å lykkes: Et samarbeid om redusert 
utenforskap.  

11. GUI SPORTSKLUBB - Gui Fritidsfond. 

12. GÅRDSOPPLEVELSER IPT SA - Helgetilbud og ferietilbud på Jernsætervangen 
Gård.  

13. CARE4COMPANION AS - Nowruzgan Children Festival.  

14. STRANDHEIM KRISTELIGE LEIRSTED - Penger til vedlikehold Strandheim 
leirsted. 

15. HEGGEDAL NÆRMILJØSENTRAL - Heggedal skatepark. 

Den oppdaterte prioriteringslisten ble enstemmig vedtatt.  

 

Vedtak  

1. Ungdomsrådet gir tilslutning til den foreslåtte rangeringen av søknadene til den 
nasjonale ordningen «Tilskudd til inkludering av barn og unge» men med 
endringene i de følgende punktene.   

2. Ungdomsrådet ønsker å bytte plass på prioritering 3 og 7 av søknadene til den 
nasjonale ordningen «Tilskudd til inkludering av barn og unge». 

3. Ungdomsrådet ønsker å flytte Aktiv YNG til plass 5. 
4. Asker ungdomsråd foreslår å flytte punkt 5 opp til plass 3 fordi Asker sør har lite 

tilbud for unge og aktivitet ute vil gjøre godt for barn og unge som sitter mye 
inne. 

5. Asker ungdomsråd foreslår å flytte punkt 2 opp til plass 1 både fordi aktiviteten 
ligger i Asker sør men også fordi det er et gjennomført prosjekt som treffer 
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bredt. Tilbudet kan treffe både barn og unge, og det kan også inkludere foreldre 
inn i aktiviteten. 

6. Asker ungdomsråds oppdaterte prioriteringsliste:  
1.EN AV OSS - En Av Oss Tofte Fablab.  

2. BORGEN NÆRMILJØSENTRAL - Barn og unge på KulturHagen.  

3. INN PÅ TUNET NORGE SA - Ferier, etterskoletid-tilbud og gårdshelger på 
Røyken prestegård.  

4. ASKER IDRETTSRÅD - Aktivitetsguiden Pluss.  

5. ASKER IDRETTSRÅD - Aktiv YNG 

6. HUMLENS HAVE AS - Feriekoloni for barn og ungdom med spesielle behov.  

7. GUI SPORTSKLUBB - Spill & Samspill – Fellesskap i Bevegelse.  

8. SPIRE-IPT SA - Ferie og fritidsaktiviteter for barn og familier på Tømte gård i 
Lier.  

9. BRAGI FILM FESTIVAL - Bragi Film Festival. 

10. USTOPPELIG - Ustoppelig - Kraften til å lykkes: Et samarbeid om redusert 
utenforskap.  

11. GUI SPORTSKLUBB - Gui Fritidsfond. 

12. GÅRDSOPPLEVELSER IPT SA - Helgetilbud og ferietilbud på 
Jernsætervangen Gård.  

13. CARE4COMPANION AS - Nowruzgan Children Festival.  

14. STRANDHEIM KRISTELIGE LEIRSTED - Penger til vedlikehold Strandheim 
leirsted. 

15. HEGGEDAL NÆRMILJØSENTRAL - Heggedal skatepark. 
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Saksframlegg 
 

Arkivsak Saksbehandler 
24/19232-1 Ingrid Johanne Blichfeldt 

 

Behandles av Møtedato 
Ungdomsrådet 09.01.2025 
Utvalg for velferd 14.01.2025 
 

Status for aktivitetsplikt for unge sosialhjelpsmottakere 

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
 
1. Sak om status for aktivitetsplikt for unge sosialhjelpsmottakere tas til 

orientering. 

 
1. Sammendrag 
Denne saken gir en orientering om aktivitetsplikt for unge sosialhjelpsmottakere 
under 30 år. Det redegjøres for bakgrunnen for aktivitetsplikt, hvordan den 
praktiseres i Asker, hvor mange unge som faller inn under ordningen, hvordan de 
følges opp og hvilke tiltak som finnes. 
 
Nav Asker har et godt utviklet tilbud for unge under 30 år. Dette er en prioritert 
målgruppe der tett oppfølging og individuelt tilpassede tiltak er en viktig faktor 
for å få så mange som mulig over i utdanning og arbeid. Tall fra Nav Asker viser 
at 54 % av unge i alderen 18-30 fikk vilkår om aktivitetsplikt i 2023.  
 
 
2. Bakgrunn for saken 
I forbindelse med presentasjon av NAV Asker på møte i utvalg for velferd 26. 
november, ba utvalgsleder om en utdyping av status for aktivitetsplikt for 
sosialhjelp. 
 
 
3. Saksopplysninger 
Aktivitetsplikt for unge mottakere av sosialhjelp under 30 år ble hjemlet i Lov om 
sosiale tjenester i arbeids- og velferdsforvaltningen fra 1. januar 2017. 
Loven har imidlertid gitt rom for å stille vilkår om aktivitet og andre vilkår siden 1993. 
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Kommunen skal bistå innbyggere som mottar sosialhjelp, støtte til selvhjelp og 
motivere til arbeid og aktivitet slik at inntektsgivende arbeid eller andre ytelser blir 
hovedinntektsgrunnlaget for livsopphold. Lovendringen i 2017 innebar en skjerping 
av kommunens plikt til å stille krav om arbeidsrettet aktivitet for å kunne motta 
sosialhjelp. Om brukeren ikke møter opp, har Nav anledning til å redusere 
sosialhjelpen, etter at det er foretatt en individuell vurdering. 
 

Lovteksten:  
§ 20 a. Bruk av vilkår for personer under 30 år  
 
Det skal stilles vilkår om aktivitet for tildeling av økonomisk stønad til personer 
under 30 år. Dersom manglende norsk eller samiskkunnskaper er årsaken til 
at personen ikke er selvhjulpen, skal det vurderes å stille vilkår om norsk eller 
samiskopplæring.  
 

Videre står det i lovteksten at; «Det skal ikke stilles vilkår om aktivitet når 
tungtveiende grunner taler mot det». Dette vil si at det alltid skal foretas en individuell 
vurdering når vilkår stilles.  
 
Organisering og tiltak  
Nav Asker har 220 ansatte organisert i 8 avdelinger med to lokasjoner. En lokasjon i 
Asker sentrum og en i Røyken. Nav sitt samfunnsoppdrag er flere i jobb og færre på 
stønad. Nav sine hovedmålgrupper er unge under 30 år, innvandrere og mennesker 
med nedsatt arbeidsevne. Nav Asker har en egen avdeling som følger opp unge 
under 30 år. I tillegg til veiledere som følger opp de unge, har avdelingen to 
jobbkonsulenter og to miljøarbeidere.  
 
Nav Asker har en rekke interne og eksterne tiltak for unge:  

• Kvalifiseringsprogrammet 
• Oppfølging av jobbspesialist i tiltaket utvidet oppfølging 
• Jobbkonsulenter 
• Veiledning i skolen 
• Veiledning i jobbsøk 
• Miljøarbeidere 
• Andre tiltak som arbeidsmarkedsbedrifter, avklaring og oppfølgingstiltak, 

samt diverse kurs 

I tillegg har Nav ulike lavterskeltiltak for unge.  
• To ombruksbutikker, en på Jørgensløkka og en på Sætre 
• Utegruppe: Vedlikehold av avfalsdunker rundt i kommunen 
• Innegruppe: Klargjør varer for salg i butikk på Jørgensløkka 
• Miljøgruppa Tar på seg oppdrag for miljø og natur i Asker kommune, 

blant annet strandrydding og søppelrydding på strendene 
• Jobbsøkerkurs, kurs i privatøkonomi, cv og karriereveiledning 
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Oppfølging av unge under 30 år  
Etter en innledende kartleggingsfase, der veileder blir kjent med brukers muligheter 
og utfordringer vil en rekke tilbud vurderes. Sammen kommer man frem til en 
aktivitetsplan. Aktiviteter er i utgangspunktet på daglig basis, men vil imidlertid 
tilpasses individuelt både når det gjelder innhold og tidsramme. Målet er at de unge 
skal bli i stand til å komme ut i arbeid eller utdanning,  
 
Enkelte ganger er det store helseutfordringer som gjør at arbeidsrettet oppfølging 
ikke er hensiktsmessig. I disse tilfellene vil veileder sammen med den unge utrede 
helsesituasjonen for å få på plass et godt behandlingsforløp sammen med 
helsetjenestene. Der det er komplekse og sammensatte utfordringer hos den unge 
kan dette være krevende. Nav Asker har satt sammen et team som jobber tett med 
de brukerne man ikke lykkes med å hjelpe ut i arbeid.  
 
Unge under 30 år som trenger langvarig hjelp av Nav har ofte store utfordringer 
innenfor rus og psykisk helse. De strever med å fullføre videregående skole, 
utdanning og det å klare å stå i en jobb over tid. Nav erfarer at flere enn tidligere 
strever med sin psykiske helse, og det er hovedårsaken til utenforskap. Nav 
samarbeider med flere relevante tjenester; som psykisk helse og rus, barnevernet, 
DPS og oppfølgingstjenesten i Akershus i tillegg til mange arbeidsgivere som gir de 
unge en ny mulighet.  
 
Omfang  
Ifølge tall fra Folkehelseinstituttet er 11% av unge i Asker mellom 15 – 24 år utenfor 
arbeid og utdanning. Andelen er høyere blant innvandrerungdom, hvor 26 % står 
utenfor arbeid og utdanning.  
 
Tabellen under viser andel sosialhjelpsmottakere i Asker i 2023 sammenliknet 
med andre kommuner.  

Kommune 

Totalt antall unge 
mellom 18-30 år i 
befolkningen  

Antall 
sosialhjelpsmottakere 18-
30 år  

Andel sosialhjelpsmottakere 
18-30 år  

Fredrikstad 7 000 553 7,90 % 
Drammen 8 630 501 5,81 % 
Bærum 10 141 210 2,07 % 
Asker 7 619 235 3,08 % 
Lillestrøm 7 937 468 5,90 % 
Kristiansand 11 819 558 4,72 % 
Stavanger 13 476 801 5,94 % 
Trondheim 23 412 1 042 4,45 % 
Tromsø 7 360 304 4,13 % 
 

http://khs.fhi.no/webview/index.jsp?headers=AAR&stubs=GEO&stubs=ALDER&AARslice=2022_2022&measure=common&virtualslice=MEIS_value&GEOslice=3203&ALDERslice=15_24&layers=KJONN&layers=INNVKAT&layers=virtual&GEOsubset=3203&study=http%3A%2F%2F10.1.5.16%3A80%2Fobj%2FfStudy%2FNEET2020&INNVKATslice=0&ALDERsubset=15_24&mode=cube&KJONNsubset=0&virtualsubset=MEIS_value&v=2&KJONNslice=0&INNVKATsubset=0&AARsubset=2017_2017+-+2022_2022&measuretype=4&cube=http%3A%2F%2Fkhs.fhi.no%3A80%2Fobj%2FfCube%2FNEET2020_C1&top=yes
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Tabellen viser at 3,08 % av unge i alderen mellom 18-30 år, mottar sosialhjelp i 
Asker. Dette er en lavere andel sammenliknet med andre kommuner. Kun 
Bærum ligger lavere.  

Tabellen under viser netto driftsutgifter til sosialhjelp i Asker for aldersgruppen 
18-66 år. sammenliknet med andre kommuner.  

 

Tabellen viser at utgifter til sosialhjelp har økt i perioden 2021-2023. Den 
samme utviklingen ser vi også i andre kommuner. Tabellen viser videre at 
Asker ligger lavt på utgifter til sosialhjelp sammenliknet med andre kommuner. 
Bærum og Tromsø lå lavere enn Asker i 2023.  

Ifølge tall fra Nav Asker var det pr september 2024 registrert 408 unge 
sosialhjelpsmottakere mellom 18-30 år. I gjennomsnitt mottok de sosialhjelp i 
4,5 mnd. Videre oppgir Nav Asker at 54 % av sosialhjelpsmottakerne i 2023 fikk 
vilkår om aktivitetsplikt. Andelen varierer svært mye fra måned til måned. Dette 
skyldes at det løpende gjøres individuelle vurderinger av hva som er best for 
den enkelte. Nav Asker jobber med å økte andelen gjennom mer systematisk 
bruk av Modus, og andre relevante tiltak.  

 
4. Kommunedirektørens vurdering 
Målet til Nav er at flest mulig unge skal komme ut i utdanning eller arbeid og bli 
selvhjulpne. Aktivitetsplikten er en forpliktelse til å jobbe målrettet med 
oppfølging og tiltak som får unge raskest mulig ut i arbeid og aktivitet. Kravet 
om oppmøte og aktivitet, samt muligheten for sanksjoner i form av trekk i 
stønad, er et insitament for unge til å ta tak i egen livssituasjon. En evaluering 
av aktivitetsplikten gjennomført av Institutt for samfunnsforskning på oppdrag 
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fra Arbeids- og velferdsdirektoratet i 2020, viste at rask avklaring, og individuell 
oppfølging er avgjørende for å komme ut i utdanning og arbeid.  

Nav Asker har et godt utviklet tilbud til unge under 30 år. I en studie som så på 
erfaringer med aktivitetsplikten identifiserte man tre former for tiltak i 
kommunene. 

• arbeidsrettet aktivering der brukerne utfører praktisk arbeid for kommunen  
• kompetanserettet aktivering i form av kurs og undervisning rettet mot 

arbeidslivet  
• integreringsrettet aktivering som handler om livsmestring og hjelper brukeren 

til å innarbeide rutiner, holdninger og en forståelse av eget liv på en måte som 
gjør det mulig for brukeren å delta på samfunnets ulike arenaer 

 
Nav Asker har tilbud innenfor alle disse kategoriene.  

Nav Asker erfarer at aktivitetsplikt fører til at de unge kommer raskere ut i 
aktivitet som utdanning, jobb eller videre helseavklaringen. Samtidig er det en 
økning i komplekse helseutfordringer, ofte knyttet til psykisk helseutfordringer 
og andre sosiale forhold. Dette gjør at veien til arbeidsrettet aktivitet kan være 
lang. Da stilles det ikke vilkår om aktivitetsplikt. Samarbeid med helsetjenesten 
og andre kommunale tjenester er avgjørende for å gi den enkelte et godt tilbud. 
Nav erfarer at det kan imidlertid være en utfordring når brukerne ikke ønsker 
hjelp eller klarer å benytte seg av hjelpen som finnes. Her ser Nav verdien av 
fleksible, ambulante oppfølgingstjenester og samarbeid med DPS gjennom 
FACT. 

 
5. Konklusjon 
Å inkludere så mange unge som mulig i arbeid, utdanning og samfunnsliv er et 
sentralt mål for Asker kommune og for Nav Asker. Nav Asker har et godt utviklet 
tilbud til unge under 30 år. Dette er en prioritert målgruppe. Asker har en lavere 
andel på sosialhjelp enn sammenlignbare kommuner. Dette viser at Nav Asker og 
Asker kommune har godt utviklede tjenester til denne målgruppen. Fokuset på tett 
individuell oppfølging og samarbeid på tvers av tjenester er en viktig faktor for å 
lykkes.  
 
 
Lars Bjerke 
kommunedirektør 

Dokumentet er elektronisk godkjent. 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/19232 Ingrid Johanne Blichfeldt 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Ungdomsrådet 09.01.2025 4/25 
2 Utvalg for velferd 14.01.2025 3/25 
  

Status for aktivitetsplikt for unge sosialhjelpsmottakere 

Ungdomsrådet har behandlet saken i møte 09.01.2025 sak 4/25 

Behandling 

Rådgiver Ingrid J. Blichfeldt samt Ida W. Gaustadsæther og Dag Frigstad Holmen fra 
NAV innledet til saken og svarte ut spørsmål.  

Innstillingen ble enstemmig vedtatt.  

 

Innstilling 

1. Sak om status for aktivitetsplikt for unge sosialhjelpsmottakere tas til 
orientering. 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/19232 Ingrid Johanne Blichfeldt 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Ungdomsrådet 09.01.2025 4/25 
2 Utvalg for velferd 14.01.2025 3/25 
  

Status for aktivitetsplikt for unge sosialhjelpsmottakere 

Utvalg for velferd har behandlet saken i møte 14.01.2025 sak 3/25 

Behandling 

Leder Cecilie Lindgren (H) innledet kort til saken. 

Virksomhetsleder Nav Jan Kåre Melsæther orienterte og svarte på spørsmål 
(presentasjon). 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak  

1. Sak om status for aktivitetsplikt for unge sosialhjelpsmottakere tas til 
orientering. 
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Saksframlegg 
 

Arkivsak Saksbehandler 
24/18736-1 Gunnhild Goffeng 

 

Behandles av Møtedato 
Ungdomsrådet 09.01.2025 
Utvalg for oppvekst 14.01.2025 
Utvalg for medborgerskap 16.01.2025 
Utvalg for samfunnstjenester 16.01.2025 
Formannskapet 21.01.2025 
Kommunestyret 28.01.2025 
 

Standard rom- og funksjonsprogram for skoler 

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
 
1. Forslag til standard rom- og funksjonsprogram for nye skoleanlegg vedtas slik 

det foreligger og benyttes som underlag for fremtidige skoleprosjekter. 

2. Kommunedirektøren gis fullmakt til å oppdatere standardprogrammet med 
endrede rammebetingelser, erfaringer og ny kunnskap, slik at programmet er et 
levende dokument. 
 

 
1. Sammendrag 
Standard rom- og funksjonsprogram for skoleanlegg i Asker kommune fra 2017 er 
revidert og oppdatert til dagens standard. Arbeidet ble påbegynt i 2020 i forbindelse 
med sak 20/03503-1, deretter satt på vent før arbeidet ble gjenopptatt i 2023. Nå 
foreligger et forslag som er utarbeidet i samråd med en bredt sammensatt 
arbeidsgruppe, med interne ressurser fra kommunen, og eksterne interessenter.  

Forslaget legger opp til lokal tilpasning av skolene til det enkelte lokalmiljø, samtidig 
som likebehandling sikres gjennom overordnede arealkrav, funksjonsbeskrivelser og 
mål. Standarden legger opp til en god prosess med tidlig involvering og 
brukermedvirkning for å finne gode løsninger sammen med bruker. Behov som 
avdekkes i tidlig fase utover standarden kan løses ved å fremme egen sak om tilvalg 
til prosjektet. Dette gir nødvendig handlingsrom til å gjennomføre tiltak med god 
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kost/nytte. Utarbeidelsen av standarden er et viktig arbeid som er koordinert med 
programmeringen av Sætre skole. 

Alle investeringsprosjekter innen bygg skal gjennomføre en konseptfase hvor 
rammer, behov og mål gjennomgås og oppdateres. Videre skal mulighetsrommet 
utforskes og alternative løsninger skal vurderes. For store prosjekter utføres en mer 
grundig alternativanalyse, og det vurderes om analysen legges frem for politisk 
behandling. 

 
2. Bakgrunn for saken 
I 2017 vedtok formannskapet i «gamle Asker» tre enhetlige standarder; FDV og 
teknisk begrunnede krav, felles funksjonskrav for formålsbygg, samt et standard 
rom- og funksjonsprogram for skoleanlegg. Etter kommunesammenslåingen i 
2020 ble det vedtatt et standard rom- og funksjonsprogram for barnehager, og 
arbeidet for å revidere standard for skoleanlegg ble påbegynt.  
Dokumentet FDV og teknisk begrunnede krav er nylig revidert, og dokumentet felles 
funksjonskrav vil revideres i nær fremtid. Overordnede krav til alle formålsbygg 
finnes i de to ovennevnte standardene.   

Standard rom- og funksjonsprogram for skoleanlegg er et tillegg som gjelder for 
skoleanlegg. Programmet forteller hvilke funksjoner og hvor mye areal skolene i 
Asker skal romme for å gi et godt pedagogisk tilbud til elevene og et godt 
arbeidsmiljø for de ansatte. Standarden beskriver hvilke funksjonskrav som skal 
oppnås, dvs. at kravene tar utgangspunkt i behovet og beskriver i mindre grad den 
detaljerte løsningen for å oppfylle behovet. 

Forslaget som foreligger, baserer seg på et arbeid påbegynt i sak 44/20 i 
kommunestyret 9.6.2020 hvor oppvekstutvalgets innstilling om å utsette saken ble 
enstemmig vedtatt. Standarden fra 2020 baserte seg på standard for skoleanlegg fra 
2017 i Gamle Asker. I 2023/24 er grunnlaget bearbeidet med en bredt sammensatt 
arbeidsgruppe, for å sikre at programmet er oppdatert til siste pedagogiske praksis 
etter implementering av ny læreplan (LK20). 

 
3. Saksopplysninger 
Introduksjon 
Standardprogrammet skal angi rammene for hvordan nye skoleanlegg i 
Asker kommune utformes, og hvilke funksjoner skoleanlegget skal 
inneholde for å gi et godt tilbud til elever, ansatte og nærmiljøet.  

Standarden er ment som et utgangspunkt for nye skoleprosjekter, som 
skal bearbeides i samråd med brukere, arkitekt og andre rådgivere for å 
sikre lokal tilpasning, gode rammer for effektiv tjenesteyting og oppfyllelse 
av effektmålene. Det totale arealet for hver enkelt skole skal likevel 
overholdes, og standarden skal bidra til å sikre likebehandling mellom 
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skoleprosjektene med tanke på kvalitet og gjenkjennbar utforming. Ekstra 
arealer og kvaliteter som medfører kostnadsøkninger, behandles som 
tilvalg. 

Kommunenes standardprogram skal bidra til å: 

- sikre felles retningslinjer og like rammer for skoleanlegg i kommunen 
- utforme funksjonelle formålsbygg med rasjonelle, gjennomtenkte og 

gjennomprøvde løsninger  
- bidra til optimal arealutnyttelse og bærekraftige løsninger 
- øke forutsigbarhet for beslutningstakere, marked og 

innbyggere/brukere 
- effektivisere planleggings- og gjennomføringsfasen 
- fremme god brukermedvirkning 

Standarden skal ved behov oppdateres for å ivareta lovendringer, 
endringer i kommunens premisser (temaplaner, strategier, politiske saker 
etc.) samt utviklingen i bygg- og anleggsbransjen og samfunnet for øvrig. 

Prosess 
Arbeidsgruppen har vært bredt satt sammen for å sikre at behovene til de 
primære interessentene er ivaretatt. Involverte var ledelse, ansatte og 
verneombud ved flere barne- og ungdomskoler, representanter fra idrett, kultur 
og Oppvekst, samt eksterne arkitekter/konsulenter har bidratt i arbeidsgruppen. 
Videre er det gjennomført særmøter med enkelte aktører innenfor relevante 
temaer. Videre har representanter fra Prosjekt og utvikling vært på befaring på 
flere barne- og ungdomsskoler i Asker, blant annet sammen med 
elevrådsrepresentanter for å lære mer om hva elevene mener skal til for å 
skape gode skoleanlegg. Deler av arbeidsgruppa har i forbindelse med andre 
prosjekter også befart skoleanlegg i andre kommuner, som har gitt bredt 
referansegrunnlag inn i arbeidet (Oslo, Nittedal, Vestby, Bærum og Lillestrøm). 
Innspill og erfaringer fra pågående skoleprosjekter (Hvalstad og Sætre) ligger 
også til grunn for arbeidet med å utvikle standardprogrammet.  

Innspill som har blitt fremmet gjennom prosessarbeidet er forsøkt implementert. 
Standarden søker å reflektere en middelvei som balanserer innspillene på en 
hensiktsmessig måte, og prioriterer behovene etter de overordnede målene. 
Det vil ikke være mulig å oppfylle alle interessenter sine ønsker og behov i alle 
skolebygg, men Asker kommune har som mål å realisere så gode skoleanlegg 
som mulig innenfor kvalitetsmessige, tidsmessige og økonomisk bærekraftige 
rammer. Derfor legges det opp til en standard for alle skoler med mulighet for 
tilvalg. 

I tillegg har det vært eksterne deltakere i deler av prosessen for å gi 
arbeidsgruppen faglig input. Aske prosjektutvikling AS bisto i oppstarten med 
workshoper for å gi arbeidsgruppen et godt faglig grunnlag med basis i andre 
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skoleprosjekter fra andre kommuner. Videre har de bistått med innhenting av 
erfaringstall på arealbruk fra andre kommuner. LINK arkitektur har bistått i 
forbindelse med utvikling av Sætre skole, og har i den forbindelse også vært 
med i testing og justering av arealene i programmet. Prosessen har vært ledet 
av virksomhet Prosjekt og utvikling i Samfunnstjenester. 

Deltakende representanter: 

Effektmål 
Effektmålene beskriver hvilke langsiktige virkninger kommunen ønsker at 
skoleanlegg skal ha for elevene, de ansatte og nærmiljøet. Målene er utformet 
av arbeidsgruppen basert på overordnede mål i lærerplanen og i 
kommuneplanens samfunnsdel.  Det legges opp til at man i alle 
skoleprosjektene forankrer og operasjonaliserer målene sammen med brukerne 
og prosjektgruppa. På denne måten legges det til rette for at alle samarbeider 
mot felles mål, og at alle er innforstått med målenes betydning. 

 

Tilvalg 
Programmet er utformet med en rekke føringer, kvaliteter og målsetninger 
for nye skoleanlegg som skal legges til grunn i prosjektene. 
Standardisering av krav vil alltid kunne medføre et behov for avvik, og 
dermed et behov for rutiner for behandling av avvikene. 
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I programmet er det foreslått at avvik fra overordnede arealtall og kvaliteter 
skal fremmes for politisk behandling som et tilvalg med en 
kostnadskonsekvens. Eksempel på tilvalg til standard rom- og 
funksjonsprogram for skoleanlegg: 

• Økt nettoareal (ekskl. flerbrukshall) pr elev: 
➢ Større enn 7,55 m2/elev for en 6 parallell ungdomsskole 
➢ Større enn 7,9 m2/elev for en 3 parallell barneskole 
➢ Større enn 7,23 m2/elev for en 4 parallell barneskole 

Særegne arealer til kulturskole, kultur, idrett eller øvrig 
frivillighet (utover areal medtatt i arealtabellene). 

Nettoareal 
Det er gjort en overordnet analyse av nettoareal hos sammenlignbare 
kommuner for 4-parallelle barneskoler. I analysen nedenfor ser man at 
foreliggende forslag for Asker ligger i nedre del av spennet på arealtall per elev, 
men er blant annet høyere enn Oslo og Lørenskog. Avvikene skyldes flere 
faktorer; det er blant annet ulikt dimensjonerende elevantall for 4-parallelle 
skoler hos de ulike kommunene, det er ulikt hva som er lagt inn i nettoarealet 
og det er ulik praksis på skolemat, SFO og andre tilbud i de enkelte 
kommunene. 

Kommune  Sum nettoareal (eksl. 
flerbrukshall) per elev 
for 4- parallell 
barneskole 

Dimensjonerende 
elevantall 

Sum nettoareal 
eksempelskole 
(eksl. flerbrukshall) 
(m2) 

Lørenskog 
kommune 

7,15  800 5 723 

Bergen 9,01 (det store avviket 

skyldes blant annet 

større bibliotek, to rom 

til mat og helse og 

ekstra auditorium på 

245m2) 

700 6 306 

Trondheim 7,89 700 5 523 

Oslo 6,2 840 5 204 

Asker 
kommune 
(forslag) 

7,23 784 5 661 

 

4. Kommunedirektørens vurdering 
Forslag til standard rom- og funksjonsprogram for skoleanlegg er utformet med en 
bredt sammensatt arbeidsgruppe. Arbeidet startet med utgangspunkt i 



 

  6/7 

standardprogrammet fra 2020, som er revidert etter arbeidsgruppens innspill basert 
på ny læreplan og erfaringer fra senere prosjekter. Arbeidet er særlig koordinert med 
programmeringen av Sætre skole. 
 
En tydelig forskjell fra tidligere standardprogram er økt grad av fleksibilitet i 
programmet, dette innebærer bedre mulighet for lokal tilpasning. De 
overordnede arealene skal fremdeles overholdes for å ha likebehandling av 
prosjekter på tvers av kommunen, men det gis anledning til intern 
omdisponering av enkelte arealer som for eksempel kan tilpasses utviklingen i 
samfunnet for øvrig. Eksempler på dette kan være omdisponering av 
garderobeareal til fellesareal for ungdomsskoler, slik man har gjort på Landøya 
ungdomsskole etter ferdigstillelse. 

Fleksibilitet kan bidra til prosjekter som bedre tilpasses tomten som skal 
bebygges, mindre inngrep i tomten og dermed potensial for reduserte kostnader 
og bedre økonomisk bærekraft i prosjektet. Tilpasning til tomten kan i mange 
tilfeller bidra til lavere utslipp i prosjektene, særlig gjennom redusert 
massetransport. I tillegg er det en rekke andre fordeler knyttet til måloppnåelse 
på tid, kost og kvalitet.  

Samtidig gis det mulighet til omdisponering av sambruksarealer for å bedre å 
dekke nærmiljøets behov, og dermed tilrettelegge for mer bruk av de bygde 
arealene. Et bedre nærmiljøanlegg kan bygge oppunder den sosiale 
bærekraften og kommunens mål om et inkluderende lokalsamfunn hvor den 
enkelte opplever tilhørighet og medborgerskap.  

Økt fleksibilitet strider noe med tidligere tankegang om et rigid program som 
skal legges til grunn for alle prosjekter uten unntak. Fordelen med et mer rigid 
program vil blant annet være enda større likhet mellom de ferdige skolene, og 
færre diskusjoner i brukermedvirkningsprosesser for hvert enkelt prosjekt. 
Ulempene er blant annet potensial for å bygge arealer som ikke benyttes 
optimalt, at skolebyggene henger etter den pedagogiske utviklingen og lite 
mulighet for tilpasning av prosjektene til tomten med tilhørende potensial for 
kostnadsdrivende løsninger.  

 
5. Konklusjon 
Forslag til standard rom- og funksjonsprogram for skoleanlegg gir et godt 
grunnlag for utvikling av nye skoleprosjekter. Det sikrer tilstrekkelig likhet på 
tvers av kommunens skoleprosjekter gjennom overordnede føringer og 
arealtall, samtidig som det tillater lokal tilpasning for økt måloppnåelse innenfor 
tid, kost, kvalitet og miljø.  
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Alle investeringsprosjekter innen bygg skal gjennomføre en konseptfase hvor 
rammer, behov og mål gjennomgås og oppdateres. Videre skal mulighetsrommet 
utforskes og alternative løsninger skal vurderes. For store prosjekter utføres en mer 
grundig alternativanalyse, og det vurderes om analysen legges frem for politisk 
behandling. 

 
Lars Bjerke 
kommunedirektør 

Dokumentet er elektronisk godkjent. 

 

Vedlegg:  
Standard rom- og funksjonsprogram for skoleanlegg – vedlegg. 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/18736 Gunnhild Goffeng 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Ungdomsrådet 09.01.2025 5/25 
2 Utvalg for oppvekst 14.01.2025 4/25 
3 Utvalg for medborgerskap 16.01.2025 2/25 
4 Utvalg for samfunnstjenester 16.01.2025 3/25 
5 Formannskapet 21.01.2025 11/25 
6 Kommunestyret 28.01.2025  
  

Standard rom- og funksjonsprogram for skoler 

Ungdomsrådet har behandlet saken i møte 09.01.2025 sak 5/25 

Behandling 

Rådgiver Gunnhild Goffeng innledet til saken og svarte ut spørsmål.  

Innstillingen ble enstemmig vedtatt.  

 

Innstilling  

1. Forslag til standard rom- og funksjonsprogram for nye skoleanlegg vedtas slik 
det foreligger og benyttes som underlag for fremtidige skoleprosjekter. 

2. Kommunedirektøren gis fullmakt til å oppdatere standardprogrammet med 
endrede rammebetingelser, erfaringer og ny kunnskap, slik at programmet er et 
levende dokument. 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/18736 Gunnhild Goffeng 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Ungdomsrådet 09.01.2025 5/25 
2 Utvalg for oppvekst 14.01.2025 4/25 
3 Utvalg for medborgerskap 16.01.2025 2/25 
4 Utvalg for samfunnstjenester 16.01.2025 3/25 
5 Formannskapet 21.01.2025 11/25 
6 Kommunestyret 28.01.2025  
  

Standard rom- og funksjonsprogram for skoler 

Utvalg for oppvekst har behandlet saken i møte 14.01.2025 sak 4/25 

Behandling 

Rådgiver Gunnhild Goffeng innledet til saken og svarte ut spørsmål (presentasjon). 

 

Elisabeth Holter-Schøyen (V) fremmet følgende tilleggsforslag på vegne av V, H og 
Frp:  

Nytt punkt 3: 

Temaplanene «Handling mot klimaendringene» og «Å høre til» legges til grunn for 
effektmål, på lik linje med lærerplanen og kommuneplanens samfunnsdel. 

Nytt punkt 4: 

Ved bygging av nye skoler skal det vurderes flerbrukshall/fullverdig idrettshall der det 
er hensiktsmessig og økonomisk forsvarlig. 

 

Paal Steine (MDG) fremmet følgende tilleggsforslag:  
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Kap 7.1 Nytt avsnitt: 

I barneskolenes «hjemmeområder» skal det vurderes områder tilrettelagt for Grønne 
klasserom. Disse må utformes med tanke på tilgang til vann og belysning. Områdene 
må også ha en «skitten-sone». 

kap.12.1. Nytt kulepunkt: 

Egnede områder skal vurderes med tanke på bruk i forbindelse med grønne 
klasserom/skolehager. 

 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt.  

Holter-Schøyen tilleggsforslag ble enstemmig vedtatt. 

Steines (MDG) tilleggsforslag ble enstemmig vedtatt.  

 

Innstilling  

1. Forslag til standard rom- og funksjonsprogram for nye skoleanlegg vedtas slik 
det foreligger og benyttes som underlag for fremtidige skoleprosjekter. 

2. Kommunedirektøren gis fullmakt til å oppdatere standardprogrammet med 
endrede rammebetingelser, erfaringer og ny kunnskap, slik at programmet er et 
levende dokument. 
 

3. Temaplanene «Handling mot klimaendringene» og «Å høre til» legges til grunn 
for effektmål, på lik linje med lærerplanen og kommuneplanens samfunnsdel. 

4. Ved bygging av nye skoler skal det vurderes flerbrukshall/fullverdig idrettshall 
der det er hensiktsmessig og økonomisk forsvarlig. 

5. Kap 7.1 Nytt avsnitt: 
I barneskolenes «hjemmeområder» skal det vurderes områder tilrettelagt for 
Grønne klasserom. Disse må utformes med tanke på tilgang til vann og 
belysning. Områdene må også ha en «skitten-sone». 

6.  kap.12.1. Nytt kulepunkt: 
Egnede områder skal vurderes med tanke på bruk i forbindelse med grønne 
klasserom/skolehager. 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/18736 Gunnhild Goffeng 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Ungdomsrådet 09.01.2025 5/25 
2 Utvalg for oppvekst 14.01.2025 4/25 
3 Utvalg for medborgerskap 16.01.2025 2/25 
4 Utvalg for samfunnstjenester 16.01.2025 3/25 
5 Formannskapet 21.01.2025 11/25 
6 Kommunestyret 28.01.2025 6/25 
  

Standard rom- og funksjonsprogram for skoler 

Utvalg for medborgerskap har behandlet saken i møte 16.01.2025 sak 2/25 

Behandling 

Leder Bente Stein Mathisen (H) innledet til saken. 

Rådgiver Gunnhild Goffeng orienterte og svarte på spørsmål (presentasjon). 

Tobias Waage Bremnes (V) fremmet følgende tilleggsforslag på vegne av V, H, FrP 
og Sp: 

3. Temaplanene «Handling mot klimaendringene» og «Å høre til» legges til grunn 
for effektmål, på lik linje med lærerplanen og kommuneplanens samfunnsdel. 

4. Ved bygging av nye skoler skal det vurderes flerbrukshall/fullverdig idrettshall/ 
med mulighet for kulturaktiviteter der det er hensiktsmessig og økonomisk 
forsvarlig. 

5. Kap. 7.1 Nytt avsnitt: 

I barneskolenes «hjemmeområder» skal det vurderes områder tilrettelagt for 
Grønne klasserom. Disse må utformes med tanke på tilgang til vann og 
belysning. Områdene må også ha en «skitten-sone». 



 

  2/2 

6.  kap.12.1. Nytt kulepunkt: 

Egnede områder skal vurderes med tanke på bruk i forbindelse med grønne 
klasserom/skolehager. 

Innstillingen punkt 1 og 2 ble enstemmig vedtatt. 

Waage Bremnes (V) forslag til nytt punkt 3,5 og 6 ble enstemmig vedtatt. 

Waage Bremnes (V) forslag til nytt punkt 4 ble vedtatt mot 1 stemme (Vogt, R) 

 

Innstilling 

1. Forslag til standard rom- og funksjonsprogram for nye skoleanlegg vedtas slik 
det foreligger og benyttes som underlag for fremtidige skoleprosjekter. 

2. Kommunedirektøren gis fullmakt til å oppdatere standardprogrammet med 
endrede rammebetingelser, erfaringer og ny kunnskap, slik at programmet er et 
levende dokument. 

3. Temaplanene «Handling mot klimaendringene» og «Å høre til» legges til grunn 
for effektmål, på lik linje med lærerplanen og kommuneplanens samfunnsdel. 

4. Ved bygging av nye skoler skal det vurderes flerbrukshall/fullverdig idrettshall/ 
med mulighet for kulturaktiviteter der det er hensiktsmessig og økonomisk 
forsvarlig. 

5. Kap. 7.1 Nytt avsnitt: 

I barneskolenes «hjemmeområder» skal det vurderes områder tilrettelagt for 
Grønne klasserom. Disse må utformes med tanke på tilgang til vann og 
belysning. Områdene må også ha en «skitten-sone». 

6.  Kap.12.1. Nytt kulepunkt: 

Egnede områder skal vurderes med tanke på bruk i forbindelse med grønne 
klasserom/skolehager. 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/18736 Gunnhild Goffeng 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Ungdomsrådet 09.01.2025 5/25 
2 Utvalg for oppvekst 14.01.2025 4/25 
3 Utvalg for medborgerskap 16.01.2025 2/25 
4 Utvalg for samfunnstjenester 16.01.2025 3/25 
5 Formannskapet 21.01.2025 11/25 
6 Kommunestyret 28.01.2025 6/25 
  

Standard rom- og funksjonsprogram for skoler 

Utvalg for samfunnstjenester har behandlet saken i møte 16.01.2025 sak 3/25 

Behandling 

Rådgiver Gunnhild Goffeng innledet til saken og svarte ut spørsmål (presentasjon).  

 

Gunn-Torill H. Mathisen (V) fremmet følgende tilleggsforslag på vegne av H, V, FrP 
og MDG: 

Nytt punkt 3: Temaplanene «Handling mot klimaendringene» og «Å høre til» legges 
til grunn for effektmål, på lik linje med lærerplanen og kommuneplanens 
samfunnsdel. 

Nytt punkt 4: Ved bygging av nye skoler skal det vurderes flerbrukshall/fullverdig 
idrettshall der det er hensiktsmessig og økonomisk forsvarlig. 

Mathisen (V) fremmet også følgende forslag til endring:  

Kap 7.1 Nytt avsnitt: I barneskolenes «hjemmeområder» skal det vurderes områder 
tilrettelagt for Grønne klasserom. Disse må utformes med tanke på tilgang til vann og 
belysning. Områdene må også ha en «skitten-sone». 
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Kap.12.1. Nytt kulepunkt: Egnede områder skal vurderes med tanke på bruk i 
forbindelse med grønne klasserom/skolehager. 

 

Inger Johanne Aaby (Sp) fremmet følgende tilleggsforslag: 

Nytt punkt: Det skal vurderes flerbrukshall og 11er fotballbane i tilknytning til nye 
skoler der det er hensiktsmessig og økonomisk forsvarlig. 

 

Aabys (Sp) tilleggforslag fikk 2 stemmer (Sp, INP) og falt.  

Mathisens (V) forslag ble alle enstemmig vedtatt. 

Innstillingen i 2 punkter ble deretter enstemmig vedtatt.  

 

Innstilling 

1. Forslag til standard rom- og funksjonsprogram for nye skoleanlegg vedtas slik 
det foreligger og benyttes som underlag for fremtidige skoleprosjekter. 

2. Kommunedirektøren gis fullmakt til å oppdatere standardprogrammet med 
endrede rammebetingelser, erfaringer og ny kunnskap, slik at programmet er et 
levende dokument. 
 

3. Temaplanene «Handling mot klimaendringene» og «Å høre til» legges til grunn 
for effektmål, på lik linje med lærerplanen og kommuneplanens samfunnsdel. 

4. Ved bygging av nye skoler skal det vurderes flerbrukshall/fullverdig idrettshall 
der det er hensiktsmessig og økonomisk forsvarlig. 

5. Kap 7.1 Nytt avsnitt: I barneskolenes «hjemmeområder» skal det vurderes 
områder tilrettelagt for Grønne klasserom. Disse må utformes med tanke på 
tilgang til vann og belysning. Områdene må også ha en «skitten-sone». 

6. Kap.12.1. Nytt kulepunkt: Egnede områder skal vurderes med tanke på bruk i 
forbindelse med grønne klasserom/skolehager. 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/18736 Gunnhild Goffeng 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Ungdomsrådet 09.01.2025 5/25 
2 Utvalg for oppvekst 14.01.2025 4/25 
3 Utvalg for medborgerskap 16.01.2025 2/25 
4 Utvalg for samfunnstjenester 16.01.2025 3/25 
5 Formannskapet 21.01.2025 11/25 
6 Kommunestyret 28.01.2025 6/25 
  

Standard rom- og funksjonsprogram for skoler 

Formannskapet har behandlet saken i møte 21.01.2025 sak 11/25 

Behandling 

Elisabeth Holter-Schøyen (V) tok opp følgende tilleggsforslag tidligere vedtatt i utvalg 
for oppvekst, på vegne av V, H, Frp og KrF: 

3. Temaplanene «Handling mot klimaendringene» og «Å høre til» legges til grunn for 
effektmål, på lik linje med lærerplanen og kommuneplanens samfunnsdel.  

4. Ved bygging av nye skoler skal det vurderes flerbrukshall/fullverdig idrettshall der 
det er hensiktsmessig og økonomisk forsvarlig. 

5. Kap 7.1 Nytt avsnitt: I barneskolenes «hjemmeområder» skal det vurderes 
områder tilrettelagt for Grønne klasserom. Disse må utformes med tanke på tilgang 
til vann og belysning. Områdene må også ha en «skitten-sone».  

6.  kap.12.1. Nytt kulepunkt: Egnede områder skal vurderes med tanke på bruk i 
forbindelse med grønne klasserom/skolehager. 

Riis Rasmussen (A) tok opp følgende alternative forslag til pkt. 4, tidligere vedtatt i 
utvalg for medborgerskap: 
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4. Ved bygging av nye skoler skal det vurderes flerbrukshall/fullverdig idrettshall/ 
med mulighet for kulturaktiviteter der det er hensiktsmessig og økonomisk forsvarlig. 

Innstillingen i to punkter ble enstemmig vedtatt. 

Holter-Schøyens forslag pkt. 3, 5 og 6 ble enstemmig vedtatt. 

Holter-Schøyens forslag pkt. 4 ble satt opp mot Riis Rasmussens forslag.  

Holter-Schøyens forslag ble vedtatt, mot 4 stemmer (A, SV og MDG). 

Innstilling 

1. Forslag til standard rom- og funksjonsprogram for nye skoleanlegg vedtas slik 
det foreligger og benyttes som underlag for fremtidige skoleprosjekter. 

2. Kommunedirektøren gis fullmakt til å oppdatere standardprogrammet med 
endrede rammebetingelser, erfaringer og ny kunnskap, slik at programmet er et 
levende dokument. 

3. Temaplanene «Handling mot klimaendringene» og «Å høre til» legges til grunn 
for effektmål, på lik linje med lærerplanen og kommuneplanens samfunnsdel. 

4. Ved bygging av nye skoler skal det vurderes flerbrukshall/fullverdig idrettshall 
der det er hensiktsmessig og økonomisk forsvarlig. 

5. Kap 7.1 Nytt avsnitt: I barneskolenes «hjemmeområder» skal det vurderes 
områder tilrettelagt for Grønne klasserom. Disse må utformes med tanke på 
tilgang til vann og belysning. Områdene må også ha en «skitten-sone». 
 

6. Kap.12.1. Nytt kulepunkt: Egnede områder skal vurderes med tanke på bruk i 
forbindelse med grønne klasserom/skolehager. 
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